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Občina Piran praznuje
Najvišje 
priznanje 
Janezu 
Lenassiju

Avtocestna 
povezava 
na Škofijah 
spomladi

Padec meje bodo 
proslavljali v Trstu
Odhod policistov z mejnih prehodov 
med Italijo in Slovenijo (morda 
že pred božičnimi prazniki) in 
vzpostavitev schengenskega režima 
na zunanji meji EU med Slovenijo 
in Hrvaško l.januarja2008, pomeni 
svojevrstno prelomnico. Nekdanja 
železna zavesa med Zahodom in 
Vzhodom bo le še grenak spomin 
ne neka nenormalne evropske čase. 
Dokončen padec meje na Škofijah 
in v Rožni dolini bodo Italijani, kot 
naj bi že predlagal Riccardo Illy, 
verjetno proslavili v Trstu. Kje 
bomo slavili Slovenci?
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Drage občanke, cenjeni občani!
Občina pira M
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)raznik Občine Piran, 15. oktober, nas spominja na čas, ko se je pisala naša zgodovina, ki 
jo skozi življenje in delo iz dneva v dan soustvarjamo tudi z vami. Ob tem pomembnem 
prazniku vsem iskreno čestitam in vas vabim k skupnemu praznovanju ob številnih 
špoptnih, kulturnih in zabavnih prireditvah v tem mesecu.

Župan Občine Piran 
Tomaž Gantar

)are cittadine, gentili cittadini!
La Pesta del Comime di Pirano, il 15 ottobre, ci ricorda quei giorni quando si scriveva la 
nostra storia, che tutti insieme con il lavoro di giorno in giorno creiamo anche oggi.
In occasione di questa fiesta cosi importante porgo a tutti i miei migliori auguri e vi invito a 
festeggiare insieme nelle numerose manifestazioni sportive e negh spettacoli culturah 
organizzati in questo mese.

Il Sindaco del Comune di Pirano 
Tomaž Gantar

Popovič na prvi 
stopnji oproščen
Tričlanski senat koprskega 
okrožnega sodišča je v 
ponedeljek, 17. 9. 2007, 
v Kopru Borisa Popoviča, 
Evo Popovič, Lauro 
Ban, družbo Food Party 
d.o.o. in družbo B.P.C. 
d.o.o. zaradi premalo 
dokazov in nezakonitega 
pridobivanja podatkov, 
oprostil obtožbe. Sodba 
še ni pravnomočna, ker 
naj bi se okrožni državni 
tožilec Bojan Pečnik v 
predpisanem roku v osmih 
dneh pritožil.
Pouk iz celotne zgodbe 
je huda blamaža organov 
pregona in triumf 
Popoviča, ki je razviden 
tudi iz objave v občinskem 
glasilu. Popovič bo, 
če bo res oproščen, 
verjetno zahteval visoko 
odškodnino. Njegova 
stranka je pred kratkim 
slavila Dan svobode z 
velikim ognjemetom. 
Sedaj bo župan 
verjetno deloval manj 
obremenjeno.
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in jasno 
je resnično!

Popolna oskrba vida.
Za vaše oči Fotooptika Rio poskrbi!

Ljubljanska 24 IZOLA 
Tel.: 05 64 00 500

la prenos totogiatije s CD, diskete 
Smart Medlo, Compocl Flash Iz 

digitalnega totoaparata na 
totogratski papir

E-mail: fotoquicklab@siol.ne
^vww.geocilies.com/quicklab fotolaboratorij

IMOREUATO QU TOR ZZERO

TPC LUCIJA - PORTOROŽ - KOPER - SUPERNOVA

Iščemo nove sodelavce
Mednarodno podjetje z dvajsetletnimi izkušnjami pri 
prodaji pomožnih medicinskih sredstev išče več oseb 
za opravljanje različnih del zaradi odpiranja novih 
področij in povečanja obsega dela. Možnost kariere 
za osebe obeh spolov od 18 do 58 let - full-time in 
par-time! Zahtevano je pogovorno znanje 
italijanščine.

Pokličite 05 612-20-15 in pridružite se nam!

Casino Portorož
Tekoče poslovanje je pozitivno
Vodstvo družbe Casino Portorož d.d. - predsednik 
uprave Marjan Bolka, predsednikNadzomega sveta 
družbe Boris Zupančič in član uprave Dušan Mes 
-je na novinarski konferenci (1. oktobra) podalo 
oceno poslovanja družbe v osmih mesecih 2007. 
Poslovni izid je pozitiven in je znašal 359.000,00 
evrov. V primerjavi z lanskim enakim obdobjem je 
bil boljši kar za 781.000,00 evrov. Družba je v času 
januar - avgust 2007 zabeležila 24,266 milijona 
evrov bruto prihodka ali 2,131 milijona evrov manj 
od načrtovanega, a je čisti dobiček kljub temu večji 
zaradi izboljšanja poslovanja in zmanjševanja 
stroškov. Po odkritju goljufije na igrah Punto 
banko (ocenjujejo, da so organizatorji goljufije

oškodovali 
družbo 
(odnesli) za 
3,7 milijona 
evrov), se je 
stanje prometa 
pri teh mizah 
izbo lj ša 1 o, 
sicer paje čutiti 
ugodnejše 
trende 
poslovanja 
v celoti. 
Zunanjih 
enot ne bodo 
prodajali.

Full-Point
Vojkovo nabrežje 23 
6000 Koper

SIMPLVCLEVER

Škoda HappyBonus
Izkoristite HappyBonus do 1.500 evrov za modele Škoda 
Fabia Combi, RoomsterterOctavia Combi in limuzina!
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Porsche Koper, Ankaranska 10, tel.: 05 611 65 03
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Vsem občankam in občanom želimo ase najboljše ob prazniku občine Piran ! 
Tanti auguri a tutti gli abitanti in occasione dellafesta del Comune di Pirano !
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Slovenija meka 
za trgovce!
Slovenski državljani že dobro tretjino plače porabimo 
za nakupovanje v trgovskih centrih, ki nas z odličnimi 
marketinškimi prijemi osvajajo in prepričajo v nakup 
stvari, ki jih morda niti ne potrebujemo.

Hamburg
Odstavili TV voditeljico, ker naj bi hvalila Hitlerja

„Lidl raste kot gobe po dežju1', smo lahko prebrali v njihovi promocijski 
publikaciji, podobni časopisu. V kratkem času nekaj mesecev (od 29. marca 
2007) je ta veletrgovska družba z nemškim poreklom kapitala v Sloveniji odprla 
že 18 trgovin (tudi v Kopru in Ajdovščini), v kratkem pa bosta zrasli še dve in 
sicer po ena v Krškem in Celju.
Nič manj veseli trgovci ne morejo biti v Intersparu, Šparu Slovenija, Tušu, 
Mercatorju..., saj jim gre posel odlično. To pa seveda ne pomeni, da imajo 
njihovi delavci, blagajničarke in čistilke spodobne plače, čeprav bi jih glede na 
dobičkonosnost trgovine lahko imeli.
Najprej bi se morali vprašati, zakaj je terciarni sektor našel tako plodna tla 
prav v Sloveniji, zakaj tujci pri nas ne gradijo dragih tovarn pač pa le poceni 
veletrgovske centre, ki na hitro vračajo vložena sredstva?
Še zlasti zanimiva so dnevna presenečenja o „najnižjih, vedno boljših, 
najboljših" cenah in akcijah. Popolnoma jasno je, da glavnino stroškov akcij 
nosijo dobavitelji.
Vsaka dobro usmerjena propaganda k potrošniku ustvarja pri njemu tako 
imenovano umetno potrebo. Ekonomsko gledano nič narobe, saj to spodbuja 
kroženje denarja, od česar ima vsak nekaj; dobavitelj, posrednik, trgovec in ne 
nazadnje država, ki za vse to kar kupujemo, pobere davek.
Predsednica Zveze potrošnikov Slovenije Breda Kutin ima še kako prav, ko 
vedno znova poudarja naj bomo slovenski potrošniki bolj pozorni na kakovost 
izdelkov, kijih kupujemo in na tak način prisilimo trgovce v zvišanje kakovosti 
in zniževanje cen. Izjemno nevarna za svoboden trg so kartelna dogovarjanja, 
o katerih se šele malce šušllja. Govorjenje in prenašanje krivde za naraščanje 
cen od enega do drugega akterja v verigi od proizvajalca do trgovca v tržnem 
gospodarstvu je precej jalova zadeva, saj se vsi na en mah izgovarjajo na 
poslovne stroške, kajpak zaradi zvišanja cen svojega predhodnika.
Slovenci imamo denar in smo dobri potrošniki. Prodaja narašča. Dokler bo tako 
ni strahu, da bi veletrgovci pobrali šila in kopita ter odjadrali v druge obljubljene 
dežele.
Vse kaže, daje v naši lepi deželici še vedno nekaj prostora za nove veletrgovce, 
ki bodo skupaj z obstoječimi obvladovale nabavni trg in uspešno (skoraj 
dokončno) izločili male trgovce, ki že zapirajo trgovine v odročnih krajih, kjer 
jih seveda veletrgovci ne bodo odpirali, ker se jim to ne bi splačalo! Sicer pa to 
ni nič novega. Veletrgovske centre na obrobju velikih mest že dolgo poznamo 
v tujini.
Naravnost samomorilskoje, če si mali trgovec drzne postaviti svojo trgovinico na 
primer tik pred velemarketom, v katerega se mimo njega zgrinjajo množice. 
Ostaja ključno vprašanje koga naj krivimo zaradi povišanja tolikokrat 
reklamiranih znižanih cen? To je svojevrsten slovenski paradoks, ki spominja 
na elegantno norčevanje iz potrošnikov. Krivimo evro? Nedvomno, daje tudi 
skupna evropska valuta nekaj prispevala k podražitvam, predvsem zato, ker 
podcenjujemo vrednost enote, primerljive s tolarjem.

Franc Krajnc

Trst med naj dražjimi v Italiji!
Tržačani so nemočni. Cene v Trstu so med najvišjimi v Italiji, piše II Piccolo. Edina 
rešitev, ki jim jo ponujajo odgovorni, je iskanje, primerjava cen in kupovanje v 
cenejših trgovinah.
Trst je še pred dvajsetimi leti veljal 
za mesto z naj večjim številom 
trgovin in trgovinic, menda kar ena 
trgovina na 27 prebivalcev. Tja smo 
masovno hodili kupovat Slovenci, 
Hrvatje, Bosanci, Srbi, skratka vsi 
jugoslovanski narodi in trgovina 
v Trstu je desetletja cvetela. Po 
osamosvojitveni vojni in razpadu 
Jugoslavije se je tudi pri sosedih 
marsikaj obrnilo na glavo. Trgovin v 
Trstu je bilo naenkrat preveč, mnoge 
so propadle ali spremenile ponudbo, 
seveda v kakovostnem smislu, saj so 
Tržačani lahko Balkancem prodali 
tako rekoč vse, včasih pa žal ob tem 
ni manjkalo tudi zasmehovanja. 
Pričakovali bi, da bodo trgovci

zaradi vse večje konkurence in slabše 
prodaje, cene znižali. Morda so jih 
ponekod res, a dejstvo ostaja, da je 
Trst danes med najdražjimi mesti v 
Italiji. Novinar Silvio Maranzana 
piše: ..Nakupovalni vozički so vse bolj

prazni in mnogi 
Tržačani hodijo 
nakupovat 
v diskontne 
trgovine, v 
katerih še 
najdejo kakšne 
bolj poceni 
izdelke". 11 
Piccolo in že 
v naslovnici 
navaja besede 
Antonia 
P a o 1 e 11 i j a , 
predsednika 
Združenja 

trgovcev in Trgovinske zbornice: 
„Smo v krizi, ne moremo znižati 
cen". Cene v posameznih predelih 
mesta so različne. Daje kar nekaj 
dobrih nasvetov; potrošniki naj se 
malo znajdejo, naj bodo bolj pozorni.

naj primerjajo cene in kupujejo tam, 
kjer je ceneje. Ugotoviti je treba, da 
se nekateri izdelki vendarle bistveno 
cenejši v Italiji kot pri nas v Sloveniji. 
Tudi zato srečamo v Trstu in njegovi 
bližnji okolici še vedno veliko 
Slovencev in Hrvatov, ki pridno 
kupujejo živila in rezervne dele.
V Italiji so že takoj po uvedbi evra 
zaznali vsesplošno zviševanje cen, 
vendar ne tolikšnega kot je bilo v 
Nemčiji. Zadeve so se nekoliko 
umirile, velikih nenadnih skokov cen 
ni več, so pa „dnevne rahle podražitve", 
ki jih še kako čutijo prebivalci z 
najnižjimi plačami ali pokojninami. 
Ljudje tudi v tej državi ne verjamejo 
politikom o le 1,7 - odstotni letni 
inflaciji (evrsko povprečje septembra 
že 2,1%). Vlada se rada hvali tudi z 
visoko gospodarsko rastjo, problem 
pa je, da je naša soseda izjemno 
visoko zadolžena.
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Popularna televizijska moderatorka Eva Herman je v svoji novejši knjigi 
z naslovom „Das Prinzip Arche Noah" pohvalila družinsko politiko 
nekdanjega diktatorja Adolfa Hitlerja. Citat: „Bili so grozni časi. Bil je 
zadrt in najbolj nevaren politik, ki je popeljal nemško ljudstvo v pogubo. 
To vemo vsi. Toda takrat je bilo tudi nekaj, kar je bilo dobro: vrednote- 
otroci, matere, družine - ki so bile v tretjem rajhu cenjene, do česar pa je 
generacija 68-letnikov desetletja po vojni spet odklonilna". Novica je iz 
nemškega ilustriranega časopisa B1LD, ki je objavil tudi fotografijo Nemk 
kako navdušeno pozdravljajo Hitlerja. Po izidu knjige so se usule kritike, pa 
tudi komentarji. 84 -letni pisatelj Ralph Giordano, ki je preživel holokaust, 
je v Bildu zapisal:“To je nekaj najslabšega, kar sem lahko slišal po dolgem 
času. Gospa Herman bi morala vedeti, daje bila za Tretji raj h (Drittes Reich) 
karakteristična obravnava žensk na način, da so čim bolj množično rojevale 
svoje sinove za topovsko hrano."

TRST
Zbirajo prispevke za Franjo
Primorski dnevnik, ki izhaja v Trstu, poziva svoje bralce naj prispevajo denar 
za obnovo bolnice Franja, ki jo je nedavna vremenska ujma v celoti razdejala. 
Podivjana voda je odnesla skoraj vse. Tržačani lahko nakažete prispevke na 
posebne račune s pripisom: Za obnovo bolnice Franja”
Združena kraška banka št.: 26359 
Združena banka Doberdob in Sovodnje št.: 700246 
Banca di Cividale - Kmečka banka št. 4044860 
Antonveneta (Agencija 8 - Ulica Filzi št.: 129705

Neodvisni nestrankarski časnik za območje Slovenske Istre in zamejstva Primorski utrip

Ustanovitelj in izdajatelj:

primorski ufr'p jjfmmm
Odgovorni urednik: Franc Krajnc 
Naslov uredništva in oglasnega oddelka: 
Primorski utrip, Obala 125 Lucija, 
6320 Portorož
Tel.: 05 6777 140, telefav: 05 6777 139 
E-pošta: informa.portoroz@siol.net 
www.primorski-utrip.si

Naročnine, oglasno trženje in Media 
Service - Storitve za medije in tisk 
PTA Primorska tiskovna agencija:
Obala 125, Lucija
Tel.: 05 6777 140, GSM: 031/851-240

Tehnično urejanje: Informa Portorož 
Tisk: Tiskarna Vek Koper 
Naklada: 2000

Informa Portorož, tržno komuniciranje in 
informiranje Obala 125, 6320 Portorož, 
Adrijana Krajnc Vasovič s.p.
Tel.: 05 6777 140, telefax: 05 6777 139 
E-pošta: informa.portoroz@siol.net

Matična številka: 1094343,
ID štev. za DDV: SI59225246 
TRR: 10100-0035275306 
Banka Koper, PE Lucija 
Letna naročnina (za 12 številk)
10 EUR
Časopisje vpisan v razvidu medijev Ministrstva 
za kulturo RS pod zap. štev. 460.
Na podlagi zakona o davku na dodano vrednost 
(Ur. List RS št. 89/98) sodi časopis med proizvode 
za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.

Zakaj je bila 
Pavarottijeva vdova 
oblečena v zeleno?
V soboto, 6. septembra 2007, se je 
ves svet poslovil od znamenitega 
italijanskega tenorista Luciana 
Pavarottija, ki je umrl zaradi raka 
star 71 let.
Pavarottijeva vdova Nicoletta 
Mantovani (37 let) je svojega 
soproga spremljala na zadnji poti 
v Modeni v zeleni bluzi in ne v 
črnem, kar so takoj opazili mediji. 
Tudi 42-letna hčerka iz prvega 
zakona Christina je bila oblečena 
bolj pisano. Njegova bivša žena 
Adua (70) pa je bila v črnem. 
Razlog: Pavarottijeva zadnja želja. 
Želim si vesel pogreb, na katerem ne 
bi ljudje za menoj žalovali oblečeni 
v črno". Pogreb Pavarottija je bil 
grandiozen. Na krsti mnogo sončnic 
in nageljnov, iz zvočnikov je bilo 
slišati spev arij, pokopališče so 
preletela vojaška letala Tricolori. 
Precej zanimanja javnosti so 
vzbudile poznejše zapuščinske 
razprave o velikem premoženju, ki 
ga je zapustil slavni tenorist, kar pa 
se je kot vse kaže končalo v duhu 
sprave med upravičenci.

V

Zenske v Tretjem rajhu
Bild piše tudi o nacistični ideologiji. Nemka, kije rodila vsaj štiri zdrave otroke, 
je prejela priznanje z Materinskim zlatim nacističnim križem.

Nemke pozdravljajo svojega voditelja Adolfa Hitlerja.

Nacisti so ženskam v resnici odvzeli vse temeljne pravice. Eva Hermanje zapisala, 
da je šlo takrat zares za perverzno ideologijo: 
roditi sinove za fronto. Nacisti so imeli naravnost 
„fantastične“ načrte. Čim več nemške arijske rase, 
da bi te ljudi „čiste“ seveda, nato preseljevali na 
vzhodna zasedena območja. „Deutschland ueber 
alles". Normalno, da so morali biti starši nemške 
krvi. Žensko s podedovanimi boleznimi so 
enostavno sterilizirali. Splavi so bili prepovedani 
in določen čas je bila za tak poseg predvidena 
celo smrtna kazen. Ženske so imele pasivno 
volilno pravico in niso smele kandidirati za 
politične funkcije. Ne bi smele biti več odvetnice 
ali sodnice. Na univerze se ne bi smelo vpisati 
več kot 10 % žensk. Seveda pa ne smemo z njimi 
primerjati privilegiranih pesjanskih paznic v 
koncentracijskih taboriščih.
V začetku leta 1945, ko je že kazalo na zlom 
nacistične Nemčije, je moralo kar pol milijona 
žensk delati za vojaško industrijo. Sprva Nemški zlati
zaslepljen nemški narod je plačal strahovito ceno. nacistični križ.
Ameriški in angleški bombniki so na nemška Priznanje materam, 
mesta, v katerih so živeli povečini le še sestradani n: „„ rn(me štiri
civilisti, zmetali na tisoče ton zažigalnih bomb. ^ ^
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Ob mednarodnem dnevu starejših
Dobra dvajsetina Slovencev je starejša od 65 
let. Povpraševaje po obstoječih 73 domovih v 
Sloveniji (prošenj je okoli 13 tisoč) močno presega 
ponudbo, država pa glede sofinanciranja gradnje 
novih domov ni preveč radodarna, zlasti tudi 
ne v piranski občini, kjer moramo dom graditi z 
občinskimi in zasebnimi sredstvi.

evrih neke nemške ustanove, ki ima 
zaposlenih kar okoli 200 patronažnih 
sester, ki dnevno obiskujejo ostarele 
občanke in občane ter jim pomagajo 
pri najnujnejših opravilih.

Cenik storitev 
oskrbe na domu 
v ZRN:
Prvi obisk/svetovanje 26,40 
Pomoč pri namestitvi v posteljo, 
na sedež 2,20
Oblačenje ali preoblačenje 2,20 
Odlaganje ali namestitev proteze 
1,76
Ustna in zobna higiena 2,20 
Britje, nega obraza 2,20 
Česanje 0,88 
Umivanje glave 4,40 
Čiščenje, rezanje nohtov 1,76 
Rezanje nohtov na nogah 2,20 
Nega kože, krema 2,20 
Iztrebki-pomoč 0,88 
Umivanje dela telesa 3,96 
Umivanje celotnega telesa 
/kopanje/ 11,00
Pomoč pri hoji ali “transportu” 
znotraj bivalnega prostora 1,76 
Hranjenje/pitje 11 evrov 
Pomoč pri pitju 1,32 
Pomoč pri hranjenju 3,52 
Spremljanje pri aktivnostih 26,40 
Priprava gretja prostora 3,96 
Čiščenje pohištva, tal /ura 15,70 
Menjava posteljnega perila 3,52 
Priprava postelje 2,20 
Pranje perila/obleke 13,20 
Pospravljanje oblek,perila 2,20 
Nakup stvari v trgovini (po 
dogovoru) 8,80 
Oskrbovanje 2,20 
Priprava toplega obroka 13,20 
Priprava posebnega obroka 4,40

-j |- Stran 3

Center ali dom za starejše občane v Luciji počasi a 
vztrajno raste. Nared za sprejem oskrbovancev naj bi 
bil poleti 2008. FOTO: FK-Primorski utrip.

Koliko bo veljala mesečna 
oskrba v domu za starejše 
občane v Luciji?
Dom za starejše občane v Luciji bo 
kot zatrjujejo zgrajen nekje sredi leta 
2008, zainteresirani pa nas že sedaj 
večkrat sprašujejo koliko bodo morali 
odšteti za mesečno oskrbnino in kam 
naj se obrnejo za informacije. Bo to 
500, 600 ali več evrov? Kaj je všteto? 
Kdo ima prednost. Koliko varovancev 
od približno 80 iz piranske občine se 
bo zares preselilo iz Izole? Kako bo 
z zastavo premoženja (nepremičnin) 
tistih, ki nimajo dovolj privarčevanih 
sredstev, pokojnine ali drugih rednih 
mesečnih prihodkov? Na številna 
vprašanja še žal nimamo odgovora. 
Je cenik storitev res še skrivnost?

Bi raje oskrbo na svojem 
domu?
V razvitih državah je že dobro 
organizirana oskrba starejših in 
onemoglih občanov na domu, saj 
je znano, da predstavlja odhod v 
dom ostarelih za posameznike tudi 
pravi šok, zlasti tudi če ga zapustijo 
sorodniki. Varovanec se mora v 
novem okolju navaditi na drugačno 
življenje, na soseda v sobi, s katerim 
deli leta jeseni, za številne pa je žal to 
tudi zadnja postaja.
Z organizirano oskrbo na domu pa 
dosežemo, da ni treba graditi toliko 
domov za ostarele. Za primerjavo 
koliko bi vas kot samoplačnike 
veljal tak način oskrbe na vašem 
domu objavljamo cenik storitev v

Predsednik naj bo 
predvsem moralna 
avtoriteta
Le nekaj dni nas loči od volitev predsednika republike, ki 
bodo v nedeljo, 21. oktobra, na katerih se bo potegovalo 
za naše glasove sedem kandidatov. Žreb je določil naslednji 
vrstni red, ki bo zapisan na volilni listi:

1. Darko Krajnc, magister sociologije, stanujoč v Šentilju.
2. Zmago Jelinčič Plemeniti, farmacevt, Ljubljana.
3. Mitja Gaspari, magister ekonomije, Ljubljana.
4. dr. Danilo Tuerk, univerzitetni profesor, Ljubljana.
5. Elena Pečarič, filozofinja in sociologinja kulture, Spodnje Škofije pri 

Kopru.
6. Monika Piberl, komercialni tehnik, upokojenka, Maribor.
7. Lojze Peterle, univ. dipl. geograf in zgodovinar ter ekonomist, 

Ljubljana.

Najmanjše število kandidatov doslej. Na začetku se je predstavilo kar 14 
evidentiranih kandidatov, kar pa je največ doslej. Polovica jih je odpadla, ker 
ali niso zbrali zadostne podpore, ali pa so se šli malce lastno promocijo.
Na začetku je bilo vse skupaj nekoliko dolgočasno, tik pred volitvami pa je 
vendarle že malce vroče. Volivci še vedno v glavnem nismo prepričani komu 
dati svoj glas, že kar številne javnomnenjske raziskave (beri ankete) dajejo 
prednost Lojzetu Peterletu. Zelo, skoraj na decimalke, se mu je približal dr. 
Danilo Tuerk, lahko pa presenetita mag. Mitja Gaspari in mag. Darko Krajnc. 
Soočenja vodijo predvsem televizijske in radijske hiše. Lahko so tudi mučna za 
kandidate, če voditelj, kot je bil primer 3. oktobra zvečer na TV Slovenija, po 
nepotrebnem dodaja svoje opazke. Mladi kandidat Darko Krajnc se ni dal zmesti 
in je odgovarjal naravnost odlično in prepričljivo, vendar zaradi voditeljičinih 
“okraskov” malce prizadeto. Ali TV Slovenija res nima usposobljenih 
novinarjev za taka soočenja?
Če si dovolimo oceno kandidatov bi rekli, da najbolj čiste natančne ter tudi 
strokovne odgovore daje magister ekonomije Mitja Gaspari. Lojze Peterle, ki ves 
čas velja za favorita, odlično predstavlja svoja poznanstva z evropskimi poslanci, 
kar pa ni dovolj biti prepričljiv. Dr. Danilo Tuerk velja za široko razgledanega 
in umirjenega kandidata, ki na raznih srečanjih spoznava mnenja ljudi in se 
na soočenjih ne pusti sprovocirati. Sedaj že rednemu kandidatu na volitvah 
za predsednika Zmagu Jelinčiču novinarji postavljajo neprijetna vprašanja in 
vedno kaj izbrckajo iz njegove živahne preteklosti, kar mu zagotovo ne more 
biti všeč. Spretno se brani in hkrati tudi odlično napada. Darko Krajnc velja za 
bistrega, morda malce razočaranega kandidata, ki pa s svojimi odgovori zadene 
v polno! Lahko bi presenetil. Bomo videli.
Elena Pečarič je pravi dokaz kako sočutna in demokratična družba smo. Kljub 
svojim zdravstvenim težavam odgovarja bistro in preudarno. Monika Piberl, 
ki se je med zadnjimi povzpela na volilni vlak, nas s svojim izvajanjem ni 
prepričala.

Bo drugi krog?
Vse kaže, da v prvem krogu volitev, 21. oktobra 2007, ne bomo dobili 
predsednika države.
Verjetno bi ga imeli, če bi bila levica sposobna ponuditi enotnega (samo enega) 
kandidata, ki bi lahko uspešno tekmoval s favoritom (levičarjem) Alojzom 
Peterletom, ne pa da sta si sedaj prisiljena drug drugemu konkurirati. Drugi 
krog volitev bo v nedeljo, 11. novembra 2007.

FK

Srečanja v Piranu
Prvi gost bo 
Anton Nino 
Spinelli
V Mestni knjižnici Piran 
začenjajo niz prireditev, 
kjer bomo ob prijetnem 
druženju spoznavali naše 
krajane. Podobne večerne 
pogovore z zanimivimi 
Izolani že nekaj časa 
vodi v Izoli novinarka 
Radia Koper-Capodistria 
Nataša Benčič.
Prvi gost Srečanj v Piranu bo Anton 
Nino Spinelli, nekdanji direktor 
portoroške igralnice, dobitnik 
najvišjega občinskega priznanja 
Zlati grb Občine Piran, človek, ki je 
zaznamoval primorski in slovenski 
turizem v drugi polovici prejšnjega 
stoletja.
Pogovor bo vodil novinar Boris 
Šuligoj, novinar Dela, dobitnik 
nagrade Turistične zveze Slovenije 
za izjemen novinarski prispevek k 
razvoju turizma v letu 2006. 
brečanje bo na večer občinskega 
Praznika Občine Piran, 15. oktobra 
-007 ob 19.00 uri v Galeriji Gasspar 
v Piranu, Savudrijska 5.

Solidarnostna izjava
Člani Zveze združenj borcev za vrednote NOB Slovenije, zbrani na 
konstitutivni seji Glavnega odbora, 27. 9. 2007, izražamo globoko sožalje 
in sočustvovanje ljudem, ki so ob strahotni ujmi v drugi polovici septembra 
2007, izgubili svojce ali premoženje. Naši člani so takoj po nesreči nakazali 
prek raznih humanitarnih organizacij ali neposredno finančno pomoč 
prizadetim, za kar jim velja zahvala.
To pot se je ponovno izkazalo, da smo družba, ki ji je solidarnost ena 
temeljnih vrednot, saj so na pomoč takoj priskočili številni posamezniki, 
organi in organizacije. Vsi bomo pomagali, kolikor je v naši moči.
Kot vedno ob podobnih nesrečah, bo članom naše in drugih veteranskih 
organizacij, ki jih je ogrozila nesreča, pomagala tudi Ustanova Franca 
Rozmana - Staneta. V ta namen bo tudi GO ZZB NOB Slovenije ustanovi 
nakazal nekaj sredstev iz prihrankov.
Še posebej pa je nas člane zveze pretresla vest, da je neurje porušilo našo 
partizansko bolnico Franjo. Franja je naša svetinja; je simbol največjih 
in najpomembnejših vrednot našega narodnoosvobodilnega boja - 
neizmernega poguma, iznajdljivosti, tovarištva in humanosti.
Kot edinstveni spomenik evropske kulturne dediščine mora bolnica Franja 
ostati spomenik in vodnik tudi prihodnjim rodovom. Zato izrekamo zahvalo 
slovenski vladi, ki je obljubila, da bo zagotovila celotna sredstva za obnovo 
bolnice Franje.
Pozivamo vse naše člane, ki kot osebne spomine hranijo dokumente ali 
predmete iz obdobja NOB, posebej take, ki se nanašajo na partizansko 
zdravstvo, naj bi v dogovoru z ustreznimi institucijami to gradivo odstopili 
arhivskim in muzejskim ustanovam, da bi jih obvarovale in postavile na 
ogled sedanjim in prihodnjim rodovom.

Glavni odbor ZZB NOB Slovenije.

Za pomoč prizadetim v naravni nesreči:
Ustanova Franca Rozmana Staneta
Zemljemerska 12
Ljubljana
TRR: 0201-0003-5787-825 
Sklic: 00 305

Koga bomo volili?
Volitve so pred vrati. Vsak dan poslušamo predstavitve kandidatov - takrat 
nastane dilema; za koga se bomo odločili. Veliko je ljudi, ki si še niso na 
jasnem kdo od vseh bi najbolje predstavljal našo mlado državo. Zato apeliram 
predvsem na upokojence - saj nas je skoraj četrtina vseh prebivalcev; glasujte 
za tistega, ki bo upošteval nas upokojence. Ali se zavedate upokojenci kaj bi 
bilo z našimi pokojninami, če ne bi bilo v vladi naše stranke DeSUS? Kaj 
z zakonom o popravi krivic? DeSUS se dosledno bori za pravično izvajanje 
koalicijske pogodbe. Najlažje je odvzeti upokojencem pokojnine, ki so sicer 
med naj nižjimi v EU. Tisti, ki imajo zelo visoke plače, ne pomislijo na nas, ker 
smo stari, bolni, betežni, neproduktivni in ne potrebujemo veliko, vendar bodo 
tudi oni nekoč v naših letih. Torej, pojdite na volišča in dobro premislite!

Breda Rustja

IME IN PRIIMEK!______________________________

TOČEN naslov:______________________________

POŠTNA številka:____________________________

LETNA NAROČNINA (12 številk) 10,00 EUR

datum: podpis:_________

Izpolnjeno naročilnico pošljite na:

Primorski utrip. Obala 125, 6320 Portorož
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primorski u¥p
D d rij Barrile, direktor JP OKOLJE Piran

O doseženih ciljih, novih izzivih, rentabilnem 
poslovanje, selitvi uprave, posojilih, prodaji 
poslovnih prostorov na Fornačah in skoraj 

I polni deponiji na Dragonji.

Javno podjetje 
OKOLJE Piran že 
nekaj let vodi univ. 
diplomirani ekonomist 
Darij Barrile, s katerim 
smo se pogovarjali in 
mu zastavili kar nekaj 
vprašanj.

Občinski svet Piran je pred 
nedavnim gladko potrdil vaše 
poročilo o poslovanju Okolja v 
letu 2006, kakor tudi načrte, ki 
ste jih omenjali na seji. Vemo, da 
je podjetje v 100-odstotni lasti 
Občine Piran in da se je moralo 
zaradi gradnje garažne hiše pri 
pokopališču dodobra zadolžiti, kar 
bi lahko povzročilo pravi finančni 
pretres.
Kakšni so bili rezultati poslovanja 
JP Okolje Piran v letu 2006 in kako 
ocenjujete finančno leto 2007?

„ Cilje, ki smo si jih zadali v okviru 
poslovnega načrta za leto 2006, 
smo na koncu leta v veliki meri 
tudi dosegli. Poudarjam, da imamo 
neko sodbo o načelu previdnosti, 
zato smo dali tudi nekaj sredstev na 
določene rezervacije. Tako smo leto 
2006 končali nekoliko ugodnejše od 
načrtovanih postavk. Poudariti je 
treba, da je JP Okolje v preteklosti 
poslovalo z minimalnimi negativnimi 
rezultati, da pa smo zadnje 3 do 4 leta 
te trende preobrnili v pozitivno sfero. 
Vedeti pa moramo, da funkcija JP ni 
zastavljena v visoke dobičke, pač pa 
v zadovoljevanje splošnih potreb. 
Vendar, jasno, tudi brez pozitivnega 
poslovanja ne gre, saj bi lahko 
imelo podjetje v nasprotnem primeru 
probleme.
V letu 2006 smo načrtovali okoli 
28.000 evrov pozitivnega rezultata 
(dobička), dosegli smo 8.000 evrov 
več. Ni ne vem kaj, a smo zadovoljni, 
saj je bil rezultati na koncu pozitiven. 
Če malce porazdelim: Javni sektor 
varovanje okolja (klasična komunala, 
odpadki, ravnanje z odpadnimi 
vodami, skupna raba, pokopališče...) 
je dosegel negativni rezultat. Turistični 
sektor (plaža, promet, pristanišče) je 
dosegel pozitivni rezultat 106 tisoč 
evrov. Na poslovanje tega sektorja v 
veliki meri vplivajo turistična sezona, 
število obiskovalcev, promet, vreme. 
Investicijsko tehnični sektor je 
dosegel 10.000 evrov izgube. Ko 
seštejemo vse pluse in minuse se 
vendarle pokaže nekoliko ugodnejši 
rezultat od načrtovanega. “

Koliko prihodka vam je navrgla 
zapornica pred mestom?

„ Zapornica v Piranu, torej plačilo 
parkirnine na Tartinijevem trgu: je v 
letu 2006 navrgla okoli 54 milijonov 
tolarjev, parkirišče na Fornačah okoli 
50 milijonov tolarjev, 40 milijonov 
tolarjev so plačali imetniki abonmajev, 
15 milijonov parkirna mesta v garažni 
hiši in 30 milijonov tolarjev od plačila 
parkirnin na območju Portoroža. V 
letu 2006 je tako znašal prihodek 
od parkirnin 189 milijonov tolarjev 
(789.000 evrov). Ta sistem pobiranja 
parkirnine zahteva 24 zaposlenih. 
Imamo organiziran brezplačni 
avtobusni prevoz Fornače- Piran -

Fornače (štirje šoferji). 
Ko vse to seštejemo lahko 
rečemo, da smo v letu 
2006 na tem sektorju 

za malenkost poslovali pozitivno in 
to predvsem zaradi malo večjega 
nadzora parkiranja v Portorožu “.

Kako ocenjujete letošnje poslovanje 
podjetja?

,,Poslovanje spremljamo mesečno. 
Narava našega poslovanja je 
pač taka, da so poslovni rezultati 
najslabši v prvem trimesečju, 
nekoliko se izboljšujejo v drugem 
trimesečju, v tretjem dosežemo največ 
(prihodki dosegajo dvakratnik prvega 
trimesečja), v četrtem trimesečju se 
obseg poslovanja zmanjša.
V Okolju je zaposlenih 111 delavcev.
V osmih mesecih 2007 smo zabeležili 
okoli 5 milijonov evrov celotnega 
prihodka. Podatki iz bruto bilance 
kažejo na pozitivno stanje (čisti 
dobiček 170 tisoč evrov). Pričakujemo, 
da bo zaradi narave poslovanja ta 
trend v četrtem kvartalu nekoliko 
upadel“.

Tekoče torej poslujete pozitivno, 
pa vendar vas moramo vprašati 
kolikšna je danes zadolžitev 
Okolja Piran in to kot vemo 
predvsem zaradi najetja posojila 
za dokončanje garažne hiše pri 
pokopališču. Spustili ste se v dokaj 
tvegano investicijo?

„ Investicij o v garažno hišo so 
spremljali takšni in drugačni zapleti. 
Najem posojila pa sedaj predstavlja 
pretežno finančno breme za Okolje 
Piran.
Skupni znesek posojil za dokončanje 
garažne hiše (še vedno se namreč 
zadolžujemo) bo po naših izračunih 
znašal 1.943.000,00 evrov. Ta 
zadolžitev trenutno ne vpliva na 
bilančno stanje podjetja. To bomo 
izračunali oziroma ugotovili šele z 
zaključkom investicije. Obresti, ki jih 
moramo plačevati, nam pa povzročajo 
likvidnostne probleme.
S prihodki od prodaje 14 stanovanj 
nad garažno hišo na Fizinah pri 
pokopališču bomo lahko poplačali 
vsa najeta posojila za dokončanje 
garažne hiše “.

So to edina posojila Okolja?

„Ne. Podjetje je imelo skupaj 
3.131.000,00 evrov kratkoročnih 
posojil, v katerih je tudi prej omenjeni 
znesek 1,943 milijona evrov. Bonitete 
so dobre. Naš lastnik in garant je 
Občina Piran.
V skladu z razvojnimi projekti je 
predvideno dezinvestiranje - prodaja 
objekta na Fornačah, v katerem 
je sedaj uprava Okolja. S tem 
prihodkom (izhodiščna cena za objekt 
je 3,2 milijona evrov) bomo krili tudi 
vse ostale obveznosti, ki izhajajo iz 
najetih posojil".

Kako daleč ste s posodobitvijo 
poslovanja, tehnologijo, ločevanjem 
koristnih odpadkov?

„ Imamo urejen klasičen sistem 
ravnanja z odpadki; pobiranje 
komunalnih odpadkov, pobiranje 
bioloških odpadkov, imamo ekološke 
otoke, nevarne odpadke, kosovne 
odpadke, pri čemer smo uvedli 
nekaj novosti, s katerimi seznanjamo 
gospodinjstva. Uvedli smo namenske 
vrečke: Rumene za odlaganje plastike,

rdeče za odlaganje papirja, modre za 
odlaganje pločevink, koruzno škrobne 
bio-razgradljive vrečke za odlaganje 
bioloških odpadkov ter zelene vrečke 
za ostale mešane odpadke. Posebne 
dodatne tehnologije zaenkrat ne 
predvidevamo. Zal gospodinjstva 
še vedno premalo ločujejo koristne 
odpadke. Po naših ocenah le 20 do 
25%, EU pa bo kmalu zahtevala 
najmanj 50-odstotni učinek ločevanja 
koristnih odpadkov. Še dolga je pot do 
doseganja teh parametrov!"
Pri kosovnih odpadkih, ki smo jih 
odvažali enkrat mesečno, ko je 
vsaka lokacija izgledala strahovito 
razmetano, smo sistem spremenili. 
Imamo mobilni zbirni center, 10 
zabojnikov in naši delavci pomagajo 
na posameznih zbirnih lokacijah. 
Zbiranje kosovnih odpadkov je sedaj 
pod nadzorom delavcev Okolja “.

Kako je z osveščanjem prebivalcev 
glede ločevanja koristnih odpadkov 
in ali se vam to sploh splača?

,, V prvo skupino zbiranja oziroma 
ločevanja sodi embalaža iz plastike, 
kartona, tetrapaka, stekla, pločevine. 
To smo po uredbi o ravnanju z odpadno 
embalažo dolžni brezplačno oddajati 
družbam za ravnanje z odpadno 
embalažo. Tu nič ne zaslužimo.
Druga skupina so odpadki, ki niso 
embalaža; pisarniški papir, razne 
kovine, določeni kosovni odpadki, ki 
jih lahko prodamo predelovalcem, 
vendar to s prihodkovnega vidika ni 
omembe vredno.
Kar se tiče osveščanja prebivalcev 
jemljemo to kot kontinuiran proces; 
obveščanje prek medijev, z raznimi 
obvestili, tudi na hrbtni strani 
položnic. Junija letos smo občanom 
razdelili knjižico z napotki o ravnanju 
z odpadki. Občani nas lahko pokličejo 
tudi na zeleno številko: 080 88 15. 
Pomemben korak k prizadevanjem 
za čisto okolje so tudi naša opozorila 
-obvestila, s katerimi poskušamo 
odvrniti čim več občanov, da ne 
mečejo v črni zabojnik stvari, ki tja ne 
sodijo “.

Kdaj načrtujete selitev uprave 
Okolja v nove prostore nad garažno 
hišo pri pokopališču in ali tja selite 
tudi relativno obsežen vozni park?

„ Selitev uprave načrtujemo v 
mesecu novembru. Sedanje poslovne 
prostore na Fornačah 33 (okoli 2000 
kvadratnih metrov tlorisne površine) 
pa bomo kot rečeno prodali na 
licitaciji. Soglasje za odtujitev sta 
nam že dala občinski in nadzorni svet. 
S to prodajo (izhodiščna cena okoli 
3,2 milijona evrov) pridemo do novih 
prostorov in odplačamo tudi vsa 
posojila.
Voznega parka ne selimo s Fornač".

Boste s prihodom na novo lokacijo 
zasedli parkirna mesta v garažnih 
hiši?

„Ne. Poskušali bomo pridobiti nova 
zunaj garažne hiše na občinskem 
zemljišču.
V garažni hiš nima nihče stalnih 
garažnih mest".

Zakaj je, vsekakor prva, občinska 
garažna hiša pri pokopališču, 
vseskozi nerentabilna. Ali res gre 
za zgrešeni projekt? Iz občinskega 
proračuna je treba namreč za kritje 
stroškov letno dodajati celo po 
100.000 evrov!

Novi prostori za upravo JP Okolje nad 
garažno hišo pri piranskem pokopališčuF

„ Cenovno politiko vodi Občina Piran. 
Cenike parkirnih mest v garažni hiši, 
pa tudi drugod, potrjuje Občinski 
svet. Cena mesečnega abonmaja za 
parkiranje znaša 8,4 evra mesečno 
in ni bila spremenjena že desetletje. 
Udeleženci pogrebnih slovesnosti 
lahko brezplačno parkirajo v garaži. 
Po tej logiki, upoštevajoč tudi stroške 
odplačil kreditov, garažna hiša ne 
more biti rentabilna “.

Kako daleč ste v sodnem sporu s 
podjetnikom Milanom Morganom, 
ki zaseda vaše prostore. Kako je 
sploh z lastništvom teh prostorov in 
ali ima Morgan možnost pridobitve 
posestne pravice ter še vprašanje, 
kaj se bo zgodilo z mlado sekcijo 
jadranja ŠD Piran, če se bodo 
morali izseliti iz teh priročnih

gradnja nove mehanske čistilne 
naprave, ki je kot podprojekt v 
okviru evropsko finančno podprtega 
projekta izgradnje čistilnih naprav 
na Slovenski obali. Kot je znano 
bosta občini Izola in Koper zgradili 
skupno čistilno napravo, Piran pa 
bo imel svojo.

„Na Fornačah gre za dve ločeni 
gradbišči. Vsak izvajalec bo moral 
pač poskrbeti za dela na posameznem 
gradbišču. Lahko pa se bo zgodilo, 
da bo dela dobil samo eden in isti 
izvajalec, če bo uspel na razpisu “.

Kaže, da ni videti posebnega 
napredka pri dogovarjanju obalno- 
kraških občin, ki imajo svoje 
predstavnike vkonzorcijuGOJUP, o

Stara zgradba upravefJ P Okoljjjna 
Fornčah 33 gre v Jrodajo:* Izklicna ce7p3 
3,2 milijona evrov. Namen? še ^dorečeno. 
fF10zT.Q^lE'K^Primorski utrip.

prostorov ob morju?
„ To bi lahko imenovali „Never end 
story“ (nikoli dokončana zgodba). Že 
dva direktorja pred menoj sta imela 
globoko dopisovanje o predmetni 
zadevi. Sploh ni dvoma o lastništvu. V 
Zemljiški knjigi je vpisano JP Okolje. 
Tudi ni vprašanje posestne pravice. 
Bila je dobra volja Javnega podjetja, 
ki teh prostorov ni potrebovalo in jih 
je prepustilo društvu v brezplačno 
uporabo in tudi gospod Morgan, 
predsednik sekcije jadranja in 
podjetnik, je te prostore uporabljal. 
Stavba bo prodana, zato je prostore 
treba izprazniti. Ker dogovor z 
Morganom ni bil mogoč bo o zadevi 
odločalo sodišče. Drugi narok 
na okrajnem sodišču v Piranu bo 
novembra.
Kljub vsemu mislimo, da se bo v 
okviru občine morda le našla kakšna 
prostorska rešitev za delovanje mlade 
sekcije jadranja “.

Na relativno strnjenem območju 
na Fornačah sta predvideni dve 
naložbi, ki bi lahko druga drugo 
celo ovirali; gradnja garažne hiše 
oziroma večnivojskega parkirišča 
z okoli 800 parkirnimi mesti in

skupni regijski deponiji nenevarnih 
odpadkov, čeprav se datum (2008/9), 
ki ga je določila Evropska skupnost 
za sofinanciranje, približuje?

„ Težave so nastale pri iskanju in 
ustrezni umestitvi lokacije. Mislim, 
da je sedaj predvidena lokacija na 
Serminu. Konzorcij Gojup naj bi 
se ponovno sestal jeseni - s ciljem 
nadaljevanja dela “.

Deponija na Dragonji se hitro polni. 
Kaj nameravate storiti?

„ V Okolju opozarjamo, da se namreč 
hitro približujemo točki, ko tam ne 
bo več mogoče odlagati odpadkov. 
Vedeti je treba, da v občini Piran 
letno „ us tvorimo" okoli 10 tisoč ton 
odpadkov! Nakazali smo že tudi črni 
scenarij, če se v kratkem roku ne 
najde pametna rešitev. Naše smeti bi 
lahko vozili na deponijo v Logatec, 
a to bi zahtevalo velike dodatne 
stroške, letno okoli 1,3 milijona evrov. 
Prav zaradi tega moramo veliko 
več postoriti za skrbno ravnanje in 
ločevanje koristnih odpadkov.

Franc Krajnc
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Piran
Občinska seja v znamenju 
glasovanja o spremembah
Dnevni red 9. redne seje Občinskega sveta Piran , ki bo 18. oktobra ob 16.00 
uri v občinski palači, bo v znamenju predlogov sprememb občinskih odlokov, 
sprememb in dopolnitev ustanovitvenih aktov osnovnih šol v občini Piran, Centra 
za usposabljanje Elvira Vatovec Strunjan, sprememb in dopolnitev odloka o 
organizaciji in delovnem področju občinske uprave, sprememb in dopolnitev 
občinskega statuta ter sprememb odloka o lokacijskem načrtu Salinera Strunjan.
Na dnevnem redu je tudi odlok o 
prometni ureditvi na območju občine 
Piran, o katerem so svetnice in 
svetniki že večkrat razpravljali, a še 
ni dobil zelene luči.
Svetnice in svetniki bodo imenovali 
tudi elektorje piranske občine, ki 
bodo nato skupaj z elektorji izolske 
in koprske občine na svoji seji izvolili 
člane iz 18. volilne enote za Državni 
svet Republike Slovenije. Ker 18. 
volilna enota da samo enega državnega

svetnika in ker je v iztekajočem se 
mandatu Koprčan bi bilo prav, da 
bi bil za prihodnji mandat državni 
svetnik iz Pirana ali Izole, kar pa se 
bo glede na številčno nesorazmerje 
elektorjev (razen po dogovoru) težko 
zgodilo. Koper ima namreč v tem 
smislu vedno glasovalno premoč - 10 
elektorjev, občina Izola in Piran pa 
vsaka po 4.
Občinski svetniki se bodo seznanili 
tudi z letnimi poročili JP Ogrevanje

Piran (tudi s povzetki izrednega 
revizijskega poročila o poslovanju 
Ogrevanja od leta 2002 do 2006), 
poročili Javnega zavoda Avditorij 
Portorož in Javnega zavoda Športni in 
mladinski center Piran za leto 2006. 
Morda bomo nekaj več izvedeli tudi 
o vedno bolj zanimivih kadrovskih 
premikih in imenovanjih ali 
premestitvah v občinski upravi, saj si 
župan Tomaž Gantar še ni dokončno 
postavil svoje ekipe.

Center dobrega počutja v Grand Hotelu Bernardin*****
Družba Hoteli Bernardin bo konec leta pričela z nadgradnjo osnovne kongresne 
dejavnosti Grand hotela Bernardin s Centrom dobrega počutja ( S PA- vvellness).

Center bo zasnovan na višji ravni z 
interiersko unikatnostjo kot tudi z 
dovršenostjo vsebinske ponudbe v 
harmoniji zdravja, dobrega počutja, 
udobja, razvajanja in estetike. V 
9. in 10. nadstropju GH Bernardin 
bo novemu centru dobrega počutja 
namenjena ca. 2.000 m2 velika 
površina na kateri bo privlačen bazen 
na izjemni lokaciji s pogledom na 
morje, dežela devetih savn, moderno 
opremljen fitnes center, masažni in 
kozmetični del z VIP suito, solarij ter

počivališče s sadnim barom. Izjemno 
široko ponudbo Centra dobrega 
počutja bodo zaokroževali programi, 
ki jih bomo sestavili kot odgovor na 
težave sodobnega časa.

Z obogatitvijo ponudbe s to tržno 
zanimivo in nujno naložbo na področju 
sprostitvenega segmenta, bomo v 
Grand hotelu Bernardin zagotovili 
povečanje zasedenosti hotela tudi 
izven kongresne in poletne počitniške

sezone. S tem bomo dodatno 
izkoristili tržno nišo povpraševanja po 
storitvah vvellness ponudbe, tako pri 
že obstoječih kot tudi pri potencialnih 
gostih, kar bo zagotavljalo nadaljnje 
uspešno poslovanje in razvoj 
hotelskega kompleksa.
Začetek gradnjeje predviden v začetku 
decembra 2007, otvoritev centra pa za 
Veliko noč konec marca 2008.

Petra B. Zabukovec 
Odnosi z javnostmi

Pismo
Kaj lahko storijo 
sindikati?
Kot kaže je vodstvo sindikatov 
začelo dojemati, da so tudi oni v 
vlogi delojemalcev, ker so plačani iz 
članarine članov sindikata. Kot smo 
lahko slišali nameravajo novembra 
organizirati druge demonstracije 
(če pogajanja ne bodo uspešna) 
z osnovno zahtevo za dvig plač 
delavcem tako, da se te uskladijo 
tudi z dvigom produktivnosti.
Zadnje demonstracije v Ljubljani je 
spremljalo slabo vreme. Upam, da 
bo na prihodnjih predsednik vlade 
uredil, da bo posijalo sonce.
Ne dvomim v uspeh delavskih 
demonstracij. Čudim se valu 
injlacije. Hvalimo se z gospodarsko 
rastjo, ki naj bi bila najvišja v EU, z 
druge strani pa imamo tudi najvišjo 
inflacijo v evrskem območju EU, ki 
še narašča. Ali so se naftni derivati 
in hrana podražili samo pri nas v 
Sloveniji? Hvalimo delavce, kako 
zelo pridni in produktivni so, a 
njihove plače so enake ali manjše le 
še v treh drugih državah EU.
Star pregovor pravi, da sit lačnemu 
ne verjame.
Malce sem izračunal kaj si lahko
privošči 2-članska družina s plačo
600 evri mesečno
Položnice: 160 evrov
Stanarina v neprofitnem stanovanju:
225 evrov
Zavarovanje avtomobila 30 evrov 
Zavarovanje stanovanja 12 evrov 
Zdravstveno dopolnilno zavarovanje 
40 evrov
Skupaj: 467 evrov
Ostanek 133 evrov, ali 4,4 evra na 
dan.
Mislim, da smo še daleč od 
obljubljenega blagostanja. Družina 
s takimi prejemki lahko samo sanja o 
gledališču, dopustih, z avtomobilom 
pa se lahko prepelje največ 100 km 
- do najcenejše trgovine.
Realnost predvsem za Slovence, ki 
živijo na robu sociale.

Pavel Godnič, Lucija.

Topla jesen privablja 
številne goste
Pozitivni rezultati poletne sezone so se nadaljevali tudi v septembru. 
Toplo jesen spremlja nekoliko mirnejši turističen utrip. Kljub temu so 
hoteli še vedno zasedeni, turistično ponudbo pa dopolnjujejo številne 
prireditve. Veliko gostov prihaja predvsem ob vikendih, ko si privoščijo 
sprehod ob morju in kosilo v eni izmed piranskih restavracij.

Čeprav je ob morju še vedno razmeroma toplo (s temperaturo 21°C je morje 
še vedno primemo za kopanje), so s koncem septembra v občini Piran 
zaključili poletno turistično sezono. Septembra v hotelih beležijo 6% več 
prenočitev kot lani. Od skupno 115.146 gostov so z 78% prednjačili tuji 
gostje. Statistični podatki tako kažejo na uspešen zaključek izjemne poletne 
sezone, saj je julija in avgusta v hotelih občine Piran prenočilo kar 10% več 
gostov kot v istem obdobju lani.

Tudi septembra seje nadaljeval bogat turističen utrip z mnogimi prireditvami. 
Zaključil seje Tartini festival, v času ženskega teniškega turnirja WTA Banka 
Koper Slovenia Open od 17. do 23. septembra pa v portoroških in piranskih 
hotelih ni bilo mogoče dobiti proste sobe.
V nedeljo, 23. septembra, so v piranski občini prvič praznovali Svetovni dan 
turizma. Na portoroški ploščadi so se od jutra do večera predstavljala različna 
kulturna društva, spoznali pa smo tudi Grb odličnosti, ki predstavlja kakovost 
v turizmu. Župan občine Piran, gosj>od Tomaž Gantarje prvi grb kot nagrado 
za življenjsko delo podelil Dragu Zvegliču, kije 36 let skrbel za urejenost in 
prijaznost Portoroške plaže.
Turistično zdmženje Portorož je 27. septembra ob Svetovnem dnevu turizma 
organiziralo brezplačno vodenje po starem mestnem jedru Piran. Udeležil 
se gaje lahko kdorkoli, tako turisti kot tudi domačini, ki so želeli izpopolniti 
znanje o svojem mestu.

Oktobra napovedujemo še nekaj zanimivih dogodkov. 10. Festival slovenskega 
nima bo pričel 7. oktobra in v osmih dnevih se bodo filmi predstavili v glavni 
sekciji, uradnem programu slovenskega filma in preglednem programu, v 
katerega bodo vključeni tudi filmi študentov ljubljanske AGRFT. Projekcije 
bodo spremljale okrogle mize o varstvu avtorskih pravic v filmski industriji, 
scenaristiki in filmskem izobraževanju.
Od 14. do 19. oktobra bo potekal tudi 14. oglaševalski festival Zlati boben, 
27. oktobra pa bo ponovno čas za drobna raziskovanja na sejmu starin v 
Piranu. Na Tartinijevem trgu bosta predstavili svoji godbi na pihala skupina 
Kookaburra iz Švice (4. oktober) in skupina Musikkapelle iz Avstrije (26. 
oktobra).

Turistično združenje Portorož je konec septembra gostilo bavarske novinarje, 
ta mesec pa pričakujemo obisk novinarjev iz Švice. Septembra smo se 

udeležili vvorkshopa, ki ga je Slovenska turistična organizacija priredila 
v Kirnu. Predstavili smo destinacijo Portorož in Piran ter novosti v letu 
2008. Med 12. in 14. oktobrom pa se bomo udeležili turistične borze TTG 
ncontri v Riminiju, na kateri se srečajo glavni akterji mednarodne turistične 

industrije.
Lea Šuligoj

PISMO ŽUPANOM OBALNIH OBČIN
PRIMORSKI
GOSPODARSKI ZBORNICI
Želimo vas seznaniti, da smo na predsednika Vlade RS, gospoda Janeza Janšo, 
naslovili odprto pismo, v katerem ga pozivamo, da nas kot socialne partnerje 
uradno seznani o nameri vlade, da bi ustanovila nov slovenski logistični 
center, ki naj bi poleg Slovenskih železnic vseboval nekatera primorska 
podjetja, predvsem tu mislimo na Luko Koper in Intereuropo, nato pa bi vse 
skupaj prodali nemškim železnicam.

Sindikati in zaposleni v omenjenih koprskih družbah ter Konfederacija 
sindikatov 90 Slovenije in Obalna sindikalna organizacija KS 90 temu ostro 
nasprotujemo, saj vidimo v tako zastavljenem projektu veliko nevarnost za 
mnoga kvalitetna delovna mesta ter sam obstoj omenjenih koprskih družb.

Pozivamo vas, da se skladno z vašimi pristojnostmi in poslanstvom opredelite 
do namere Vlade RS, s katero bi posegla v temelje primorskega gospodarstva 
in zastavite svoj vpliv, da bi preprečili dejanja, ki bi lahko imela usodne 
ekonomske, socialne in razvojne posledice za naše kraje.

S spoštovanjem!

Peter Majcen Boris Mazalin
Gen.sekretar OSO-KS 90 Predsednik KS 90

Ustanovitev Koordinacije 
sindikatov v logistiki
Sindikati s področja prometa in špedicije, ki se povezujejo v Konfederacijo 
sindikatov 90 Slovenije so danes, 5. oktobra 2007 v Kopru ustanovili 
Koordinacijo sindikatov v logistiki - KS 90, ki se ji pridružuje tudi Sindikat 
pristaniških delavcev Slovenije.

Koordinacija si je za svoje osnovne cilje zadala spremljanje dogajanja na 
področju logistike in aktivno partnerstvo v vseh vprašanjih, ki zadevajo 
ekonomsko socialni položaj zaposlenih v dejavnosti prometa in špedicije ter 
širše.

K sodelovanju vabijo tudi druge sindikate, zainteresirane za to problematiko.

Karin Krmac Renko 
Izvršna sekretarka OSO - KS 90

IZJAVA ZA JAVNOST
Mednarodna družba TGE Gas Engineering je predstavila načrte za gradnjo 
terminala za utekočinjeni zemeljski plin, skladišča plina in plinske elektrarne 
v Luki Koper ter njeni neposredni bližini. V Slovenijo bi preko terminala letno 
pripeljali 5 milijard kubičnih metrov plina. Elektrarna bi proizvedla približno 
desetino letne proizvodnje elektrike na državni ravni, porabila pa bi le nekaj 
odstotkov pripeljanega plina. Približno četrtino dobavljene količine naj bi 
porabili v Sloveniji, ostalo pa naj bi po omrežju speljali proti Italiji in Hrvaški. 
Vsi objekti naj bi bili locirani v bližini rezervoarjev pod Srminom. Projekt je 
trenutno v fazi pridobivanja energetskega dovoljenja.
V MO LDS Koper smo ogorčeni nad namero investitorja, ki se ne ozira na 

jasno izraženo voljo prebivalcev Mestne občine Koper. Že večkrat smo občanke 
in občani jasno in argumentirano pokazali, da plinskih terminalov v Tržaškem 
zalivu in na njegovi obali ne bomo dovolili gradili. Liberalni demokrati in 
demokratke razumemo energetske potrebe Slovenije in Evrope, vendar ne 
pristajamo na novo uničevanje okolja. Dobavo plina je potrebno zagotavljati 
skupaj s Hrvaško in z Italijo ter lokacijo za terminale poiskati južneje v Jadranu, 
ki morebiti še prenese nove okoljske in predvsem prometne obremenitve. Tržaški 
zaliv dodatnih obremenitev zagotovo ne prenese več. Investitor sicer zagotavlja, 
da bo uporabil tehnologijo, ki ne predstavlja nobene nevarnosti za onesnaženje 
zraka, vode ali zemlje. Pri tem pa pozablja, kaj bi za okolje in promet pomenili 
varnostni ukrepi pri plovbi okrog 50 plinskih tankerjev po ozkem in plitvem 
zalivu.
Varnostni postopki pri vplutju plinskih tankerjev v ameriška pristanišča in ob 
njihovem izplutju so izjemno ostri. Okrog 4 kilometre pred pristaniščem obkroži 
tankersko ladjo pet ladij obalne straže. Če katerokoli plovilo kljub opozorilom 
ne spoštuje predpisane varnostne razdalje in se tankerju preveč približa, ga 
lahko potopijo.
Naši predpisi zaenkrat niso tako ostri, zato je Uprava Republike Slovenije za 
pomorstvo ugotovila, da je plinski terminal možno postaviti in promet plinskih 
tankerjev izvajati skladno s pravili varne plovbe. Očitno smo Koprčani lahko 
izpostavljeni večji nevarnosti kot Američani.
Liberalni demokrati in demokratke menimo, da je Vlada Republike Slovenije 
dolžna zaščititi svoje državljane in državljanke. Zato Vlado pozivamo, da jasno 
in glasno pove, da nasprotuje gradnji plinskih terminalov tako v slovenskem kot 
v italijanskem delu Tržaškega zaliva in vlogo za energetsko dovoljenje zavrne.

Atilio Radojkovič 
razstavlja v pobrateni 
občini Castel Goffredo
Razstava kiparskih del znanega 
kiparja Atilia Ragdojkoviča iz 
piranske občine, ki je pobratena z 
italijansko občino Castel Goffredo, 
bo v soboto, 20. oktobra 2007, 
ob 16.00 uri v tamkajšnji galeriji 
Bazzani.
Avtorja bo predstavil direktor 
Obalnih galerij Piran Anton 
Biloslav. Razstava bo na ogled do 
9. 11.2007.

MO LDS KOPER 
Predsednik MIRAN BA VČAR

Dopolnitev informacije

Ob izteku turističnega poletja

V septembrski številki Primorskega 
utripa so bila žal po pomoti 
izpuščena štiri imena prizadevnih 
delavcev v bazenu HG Metropol, 
ki se jim zahvaljujem: N. Gregor, 
H. Gregor, H. Kristjan in Z. Alan. 
Prosim vodjo g. Nenada Petkoviča, 
da jim to sporoči.
Za to pomoto se opravičujem in 
se ponovno zahvaljujem vsem 
skupaj.
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EX - TEMPORE PIRAN ZE MED 
NAJ VEČJIMI V EVROPI
Za nami je 42. Ex-tempore Piran 2007. Prijavljenih je bilo skupaj 431 udeležencev. 
368 za področje slikarstva in 63 za področje keramike, kar je največ doslej.

Veliko slišimo in beremo o tem 
tradicionalnem dogodku, kulturni 
prireditvi in mednarodnem srečanju 
umetnikov. Kot eden od udeležencev 
tega kulturnega dogodka čutim 
potrebo, da opozorim na to, kaj je Ex- 
tempore in kaj pomeni za naš kraj.
To je tradicionalna kulturna prireditev, 
vpeta v naš piranski, pa tudi širši 
turizem, bogati raznovrstnost 
turistične ponudbe in seznanja 
mednarodno javnost z bogato vsebino 
naše kulturne biti.
Že na dan začetka Ex-tempora je 
Piran poln umetnikov, ki overjajo 
svoja platna, to pa se dogaja tudi po 
raznih mestih po Sloveniji in v tujini. 
Dogajanje Ex-tempore traja ves teden. 
Umetniki običajno ustvarjajo po dve 
umetniški deli - eno za oddajo, drugo 
pa odnesejo s seboj. Tako ponesejo 
naše okolje, ki mu je Ex-tempore

Razstava slik: Prijavljenih 368 udeležencev,
oddanih 320 likovnih del. Razstavljenih (v skladišču 
soli Monfort in v prostorih Obalnih galerij v Piranu) 
152 del.

usmerjen in ki predstavlja navdih 
za umetniško ustvarjanje širom po

Evropi. N eredki so tudi 
umetniki, ki ustvarjajo 
na prostem, pred 
očmi mimoidočih, 
kar še dodatno bogati 
vsebino Ex-tempora.
Ex-tempore združuje 
in predstavlja bogato 
umetniško ustvarjanje 
udeležencev, ki svoje 
emocije in doživljanja 
v našem okolju 
oblikujejo v umetniška 
dela. Vse premalo 
se v ta dogajanja 
vključujemo mi 
občani, saj gre ta 
prereditev večkrat 
mimo nas in je niti ne 
zaznamo, ali pa je ne 
doživimo v vsej veličini, ki jo ponuja. 
Poudariti je treba, da je piranski 

Ex-tempore eden 
naj večjih v Evropi.
Iz leta v leto je vse 
več udeležencev. 
Širi svojo umetniško 
vsebino na nove 
zvrsti umetniškega 
izražanja in iz leta 
v leto postaja vse 
večji in bogatejši z 
umetniškimi deli, kar 
vse bogati njegovo 
kulturno poslanstvo. 
Seveda zahteva 
takšna kulturna 
manifestacija 
ogromno dela, ki se 
ga morda ne vidi. Dati 
vsebino, organizirati 
in uresničiti takšno 
masovno, na kulturni 
ravni mednarodno 
zahteva izrednoprireditev,

angažiranost Obalnih galerij Piran.

Vladimir Prelc je bi! eden od številnih nagrajencev 
Ex-tempora Piran 2007 za svoje umetniške 
stvaritve
FOTO: FK-Primorski utrip.

Finale Ex-tempora s podelitvijo 
nagrad pomeni le kanček vsega v 
organizacijskem smislu, vsekakor 
pa vrhunec prireditve. Pri tem gre v 
imenu udeležencev posebna zahvala 
Toniju Biloslavu, ki je že dolga leta 
gonilna sila, duhovni in organizacijski 
vodja Ex-tempora, ki s svojo 
sodelavko Nives Marvin neumorno 
išče nove poti in oblike umetniškega 
izražanja Ex-tempora ter bogati 
njegovo mednarodno umetniško in 
kulturno vsebino.
Seveda pri tej veliki mednarodni 
kulturni prireditvi Ex-tempore Piran 
ne smemo pozabiti na sponzorje, ki s 
svojimi prispevki oziroma nagradami 
pomagajo, daje Ex-tempore to, kar že 
mnoga leta tudi je - eden naj večjih, ali 
po številu udeležencev največji EX- 
TEMPORE v Evropi!
Koristim to priložnost, da povabim 
obalne občanke in občane ter turiste, 
da si ogledajo Ex-tempore in doživijo 
del tistega, kar so doživeli umetniki, 
ki so v Piranu ustvarjali umetniška 
dela.

Vladimir Prelc

Razstava likovnih del Darje Zdolšek
Morje in delfini je naslov likovnih del mlade piranske avtorice Darje Zdolšek, ki 
bodo na ogled do 25. oktobra v Športnem centru 1990 v Luciji (Obrtna cona).

Ugodna ocena Tartini festivala 2007
Na novinarski konferenci v Hotelu Tartini v Piranu (19. 9.) so ugodno 
ocenili letošnji šesti Tartini festival. Glavni pokrovitelj župan Tomaž 
Gantar je zadovoljen, turistično gospodarstvo - z nekaterimi svetlimi 
izjemami - pa se ob podobnih prireditvah še vedno drži nekoliko ob strani. 
Z zbranimi dobrodelnimi sredstvi so kupili dva računalnika za piranski 
Epicenter. Priprave na novo sezono, ki se bo začela 23. avgusta 2008.

Utrinki s Tartinijevega koncerta 
v cerkvi sv. Jurija v Piranu, 1. 
septembra 2007.

Po zaključku sezone je čas za pregled 
rezultatov, so si rekli organizatorji 
in izvajalci letošnjega uspešnega 
festivala komorne glasbe - Tartini 
festivala, ki seje začel 25. avgusta in 
v Samostanu Sv. Frančiška v Piranu 
in se tam tudi zaključil 15. septembra 
2007. Osem koncertov, od katerih sta 
biladva še posebej odmevna odmevna 
(v Kopru in v stolni cerkvi sv. Jurija 
v Piranu), si je ogledalo okoli 1500 
ljubiteljev komorne glasbe, kar je 
približno enako kot lani.
V treh tednih smo tako lahko

prisluhnili svetovno priznanim 
glasbenim mojstrom kot so: Sergio 
Azzolini, Christophe Coin, Lavard 
Skou - Larsen, Francois Salque, 
Maria Tecla, Ai Ikeda, Milan Vrsajkov, 
Vilmos Buza, Nicola Raniero, Jasna 
Nadles in drugi.
Koncert seje letos že drugič predstavil 
zunaj meja občine Piran (lani samo v 
Pokrajinskem muzeju v Kopru), letos 
pa tam in tudi v Izoli.
Osnovni namen Tartini festivala je 
predstavitev bogate evropske glasbene 
zapuščine Giuseppa Tartinija, pa 
tudi promocija bogate kulturno
zgodovinske dediščine Pirana, je 
na novinarski konferenci poudarila 
direktorica festivala Katja Pandel. 
Župan Občine Piran Tomaž Gantar 
je ugodno ocenil letošnji festival in 
hkrati pozval turistično gospodarstvo 
naj bolj dejavno sodeluje pri tovrstnih 
prireditvah v Piranu, ki so pomembne 
tudi za razvoj turizma.
Festival - in z njim organizacija 
- postajata iz leta v leto bolj 
profesionalna, zato organizatorji 
pogumno načrtujejo tudi nadaljevanje 
in nove prireditve ter še večje 
števila koncertov. Festival 2008 se 
bo dogajal v času od 23. avgusta do 
13. septembra. Pripravljajo tudi nove 
projekte za festivalski ansambel II 
terzo suono, ki je bil ustanovljen v 
sklopu Tartini festivala pred tremi leti. 
Povabili bodo tudi ansambel L‘Arte 
delPArco iz Padove.

opozarjajo na bolj odgovoren 
odnos do narave in čistega morja, s 
katerimi je neločljivo povezano tudi 
naše življenje.
Odprtja tretje samostojne razstave 
16 pastelov Darje Zdolšek so se 
udeležili mladi in starejši s posebnimi 
potrebami, prijatelji, predstavniki 
društev, Varstveno delovnega centra 
iz Kopra in drugi. Sonja Devič je 
mladi umetnici izročila šopek rož. 
Za glasbeni predah je poskrbel 
legendarni Drago Mislej - Mef, ki 
je hkrati številno občinstvo dodobra 
nasmejal. Dogodek je povezovala 
Zora Muženič, Studio galerije 
Gasspar Piran. Vsem navzočim 
se je iskreno zahvalila Darjina 
mama Slavica in obdarila ljudi, ki 
so pomagali Darji - Darjine risbe, 
ki jih je iz srca narisala za vsakega 
posebej.

AKV

Darja Zdolšek je mlada Pirančanka, 
ki že od otroštva rada riše. Njen prvi 
mentorje bil Rajko Kocbek in kasneje 
je svoje znanje izpopolnjevala pri 
uglednih primorskih akademskih 
slikarjih Zvestu Apolloniu, Andreju 
Trobentarju, Alešu Sedmaku in Majdi 
Škrinjar. Dejavna je tudi v likovnih 
društvih Solinar Piran inPozejdonkaiz 
Kopra. Že 15 let sodeluje z Varstveno 
delovnim centrom iz Kopra. Pri 
projektu »Dediščina v rokah mladih« 
so Darj ino risarsko upodobitev Starega 
hotela Palače izbrali kot najboljšo. V 
zadnjem času se je vključila v SNS 
Italijanov Giuseppe Tartini iz Pirana, 
njeni avtorici pa sta Fulvia Zudič in 
Lilijana Stipanov. Naj ljubši motivi 
Darje Zdolšek so figure. Upodabljajoč 
živalske like-konje, labode, delfine- 
izraža svojo ljubezen do teh izjemnih 
bitij, ki poosebljajo zvestobo,

plemenitost 
in lepoto.
Njena 
risarska 
poteza, 
naivna in 
občutij iva, 
like pa 
obda z auro 
nedotakljive 
ranljivosti.
Na razstavi 
Morje in 
delfini 
Darjine 
podobe 
razločno 
govorijo 
v imenu 
delfinov, teh 
ljubkih igrivih bitij. Sporočajo o 
zaskrbljenosti za njihov obstoj,

Borisu Pahorju najvišje 
francosko odlikovanje
Francoska veleposlanica v Sloveniji Chantal de Bourmont je tržaškemu 
pisatelju Borisu Pahorju, avtorju številnih del, ki so bila prevedena tudi 
v francoščino, na slovesnem sprejemu na sedežu rezidence francoskega 
veleposlaništva v Ljubljani , 27. septembra 2007, izročila najvišje 
odlikovanje - red viteza Legije časti. Boris Pahor je eden naj starejših 
predstavnikov slovenske manjšine Trstu, ki zna tudi povzdigniti svoj glas, 
ko gre za krivice, ki se dogajajo našim slovenskim zamejcem. Kritičen je 
tudi do matične domovine, če se ne zna odzvati, ko je to najbolj potrebno. 
Borisu Pahorju najvišje francosko odlikovanje

Francoska veleposlanica v Sloveniji Chantal de Bourmont je tržaškemu 
pisatelju Borisu Pahorju, avtorju številnih del. ki so bila prevedena tudi 
v francoščino, na slovesnem sprejemu na sedežu rezidence francoskega 
veleposlaništva v Ljubljani , 27. septembra 2007, izročila najvišje 
odlikovanje - red viteza Legije časti. Boris Pahor je eden naj starejših 
predstavnikov slovenske manjšine Trstu, ki zna tudi povzdigniti svoj glas, 
ko gre za krivice, ki se dogajajo našim slovenskim zamejcem. Kritičen je 
tudi do matične domovine, če se ne zna odzvati, ko je to najbolj potrebno.

KOZINA
Prenovili so Policijsko postajo
Potem, ko je policija v Luciji dobila prelepo novo policijsko zgradbo, se že 
veseli novih pridobitev. Namreč direktor Policijske uprave Koper in policijski 
svetnik Iztok Jakomin vabi na otvoritev prenovljene Policijske postaje Kozina, 
ki bo v ponedeljek, 22. oktobra 2007, ob 12. uri.

Teden vseživljenjskega učenja
Od 15. do 21. oktobra so po vsej Sloveniji že dvanajstič množične priredsitve 
v okviru vseslovenskega festivala učenja imenovanega Teden vseživljenskega 
učenja. Letošnja tematika: enake možnosti za vse. Ljudska univerza Koper je 
prevzela neformalno koordinacijo teh aktivnosti za območje obalno-kraške 
regije. Na novinarski konferenci so predstavili tudi koledar prireditev na 
Slovenski obali. Ljudska univerza Koper beleži letos 12-letnico delovanja.
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Najvišje priznanje Janezu Lenassiju
15. oktober je praznik Občine Piran. Obeležimo ga s številnimi razstavami, kulturnimi, športnimi in drugimi prireditvami (letos več kot 40) ter spominsko 
slovesnostjo in polaganjem vencev k spomeniku padlim partizanom pomorščakom na Trgu Prekomorskih brigad v Portorožu. Obujamo spomine na 
njihova junaška dejanja, ko so za svobodo našega naroda žrtvovali tudi svoja življenja.
Občinski praznik je tudi čas za pregled doseženega v občini, čas priznanj in javnih pohval najzaslužnejšim. Uspešna je bila prenova OS Vincenzo e Diego 
de Castro, odprli so veslaški dom na Leri v Sečoveljskih solinah, poteka sanacija vodnjaka na Trgu 1. maja, potekajo priparve na gradnjo garažne hiše 
pred mestom in druga pripravljalna dela.
Osrednja slovesnost je bila 
13. oktobra2007 vGledališču 
Tartini v Piranu, na kateri 
je slavnostni govornik 
župan Občine Piran Tomaž 
Gantar, kritično ocenil 
"zaspanost" v preteklosti 
in napovedal živahnejšo 
prihodnost občine, zlasti 
tudi turističnega Portoroža, 
ki bo z izgradnjo Palače 
hotela in novo infrastrukturo 
ter večjim otprtjem prostora 
k morju, omogočil hitrejši 
in kakovostnejši razvoj 
turizma. Med pomembnejše 
prireditve v oktobru štejemo 
tudi 10. Festival slovenskega 
filma, predstavitev
originalnega statuta
komune Piran in Papeške 
listine, razstavo ob 130- 
letnici piranskega arhiva, 
uspešno dobrodelno dražbo 
umetniških slik za SBI, 
prireditev pred ZD Lucija 
- Skupaj delamo za zdravje, 
sejem soli, olja in vina ter 
predstavitev Krajevnih 
skupnosti na Tartinijevem 
trgu, Mednarodni simpozij 
na Forma vivi, razstavo 
kiparskih del občinskega 
nagrajenca Janeza Lenassija 
v Galeriji Hermana Pečariča 
in druge. Janez Lenassi 
se razstave in poznejše 
podelitve priznanja v 
Gledališču Tartini zaradi 
bolezni žal ni mogel 
udeležiti.
V današnji praznični 
številki Primorskega utripa 
objavljamo čestitke Zupana 
Občine Piran, ustanov 
in organizacij, prvič tudi 
skupno čestitko osmih 
Krajevnih skupnosti Občine 
Piran, čestitke gospodarskih 
družb in političnh strank.

PreSivaCcem o6čine Piran čestitamo o6 prazniku

SPLOŠNA PLOVBA
Podjetje za mednarodne pomorske prevoze in storitve v pomorskem prometu d.o.o. 
International Shipping and Chartering Ltd.
Portorož, Slovenija 
www.splosnaplovba.com

Neven Stipanov - vokal.

Jazz ansanbel Glasbene šole Piran.

Gledališka skupina/ Gruppo filodrammatico 
Lara Pirjevec in Danijel Konestabo.

JAVNO PODJETJE OKOLJE PIRAN d.o.o. ZELENA ŠTEVILKA 
Fornače 33, 6330 Piran,
tel.: 05 617 50 00, fax: 05 617 50 15 QxQ XX IR
okolje.piran@siol.net

Priznanje - Zlati grb Občine Piran Janezu 
Lenassiju je prevzel njegov sin.

Plesna skupina Metulj.

Občankam in občanom piranske občine, 
uporabnikom naših storitev in poslovnim partnerjem

čestitamo
ob pravniku Občine Piran, 15. oktobra.

Ob prazniku 
občine Piran čestitamo 

vsem občankam in občanom 
ter našim gostom 

in poslovnim partnerjem.

Gfsiho porforo^ <v,/



Stran 8

i W

primorski u¥p Oktober 2007

V Izoli so odprli 
prenovljen park 
Pietro Coppo
V petek, 12. oktobra 2007, so si lahko 
številni Izolani ogledali svečano otvoritev 
prenovljenega parka Pietro Coppo hkrati 
so tudi zbirali prostovoljne prispevke 
za prizadete zaradi posledic neurij. 
Izdane je pozdravil župan dr. Tomislav 
Klokočovnik. Zaigral je Big Band 
Orchestra, nastopil pa je tudi pihalni 
orkester.

finaliFinali Trading d.o.o.
Ankaranska cesta 7 b 
6000 Koper TRADING d.o.o.
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Podjetje smo preselili v Mestno občino Koper 
in tja prenesli tudi našo dejavnost:
* Zbiranje in predelava gradbenih odpadkov na obalnem območju
* Rušenje objektov
* Zemeljski izkopi

Aktivno se vključujemo v humanitarne akcije. Namesto čestitk in daril 
smo lani obalnemu društvu Sožitje podarili 500 tisoč SIT, letos pa smo 
darovali 1800 evrov za pomoč družini z dvema otrokoma, ki je živela v 
avtomobilu, da si bo pomagala sanirati svoj dom.

: . v , :

Vsem o6caricam in o6čanom 06čine Piran
čestitamo

za 06črnski praznik^ in se priporočamo
Finali Trading d.o.o.

SOCIALNI

» Za vaš kredit.«
Obiščite nas! Svetovali vam bomo in 
poiskali najugodnejšo ponudbo za vas.

DVAKRAT DOBRO
Od vsake sklenjene storitve iz 
paketa ugodnosti v oktobru bo 
Finančna skupina Nove KBM 

Zvezi prijateljev mladine Slovenije 
podarila 1 evro!

Načrtujete večji nakup ali zimske počitnice?
S Kreditom takoj hitro in enostavno do gotovine 
v višini do 21.000 evrov, z odplačilom do 5 let 
Za vse komitente Nove KBM in v oktobru tudi

za nekomitente!

AVTOMOBILSKI KREDIT IN LEASING

Z nižjimi obrestnimi merami za Avtomobil 
kredit ali s sklenitvijo leasinga pri KBM Lessing 

in družbi Gorica Leasing lažje do novega 
avtomobila. Podarimo vam še 10 % popust 

Zavarovalnice Maribor za osnovno zavarovanje 
vašega vozila. Dodatnih 20 % kredita pa vam 
lahko izplačamo v gotovini. Izberite najboljšo 

možnost zase.

_ BREZPLAČNA ŠTEVILKA

© 080 17 50
Oglejte si našo ponudbo na spletni strani www.nkbm.si. 
Paket ugodnosti velja do 31. oktobra 2007.

S sedaj zares ugodnimi obrestnimi merami, 
dodatnim 20 % popustom na stroške 

odobritve kredita ter možnostjo družinskega 
kredita bo vaš novi dom še bližje. Podarimo 

vam še 20 % popust na premoženjsko 
zavarovanje OPA! Zavarovalnice Maribor. 

Primerjajte nas z drugimi!

'UtodvuttU PRODAJA MODNIH OBLAČIL

MOŠKA OBLAČILA
TRGOVINA V IZOLI -SIMONOV ZALIV
Moderato Cantabile d.o.o.
M o rova 25 c, 6310 IZOLA 
Tel.: 05 64 01 232 
Telefaks: 05 64 01 231

Čestitamo za prazni^,O6čine (Piran.

ZENSKA OBLAČILA
Gojmira Crnjoša s.p. 
Obala 4b, BERNARDIN
6320 Portorož 
Tel.: 05 67 42 033

Drage občanke, dragi občani!
Dragi prijatelji socialne demokracije!
Prisrčno vam čestitamo za praznik Občine Piran!
Prijetno praznujte in veselo preživljate lepe, opojne jesenske dneve!

Predsednik SD Piran - dr.Patrick Vlačič
820175 Om

Bioenergija, terapije, reiki 
pomoč in svetovanje.

Anton Zavrl s.p.

Čestitamo občankam in občanom ob prazniku občine Piran. 
Un augurio a tutti i cittadini per la festa del Comune di Pirano.

Občinski odbor Slovenske ljudske stranke Piran 
II comitato comunale del Partito Popolare Sloveno

GRAMAR d.o.o. Portorož 

Ulica Božidarja Jakca 7, 

6320 Portorož 

Tel.: 05 677 03 28

Vsem občankam in občanom ter našim 
poslovnim partnerjem

čestitamo
ia praznik občine Piran, 15, oktober in se 

priporočamo.
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Piranski policisti po 35 letih na svojem
V zgradbi nove Policijske postaje veliko boljši pogoji za delo

IZ KRAJEVNIH SKUPNOSTI

Tudi Lucija bo praznovala
Svečane otvoritve nove zgradbe Policijske postaje Piran v Luciji, v torek, 25. septembra 
2007, so se udeležili številni častni gostje, domačini, sosedje in občudovali veliko pridobitev 
za piransko policijo, katere del prevzema tudi naloge varovanja schengenske meje.

iMtk

kulturni program, v katerem so 
svoj del prispevali otroci pevskega 
zbora OS Lucija, plesalci plesne 
šole Fiona in Policijski orkester. Po 
svečanih pozdravnih govorih so si 
obiskovalci ogledali nove prostore 
te zares velike policijske postaje, 
ki nudi vso udobje policistom, pa 
tudi začasno pridržanim osebam. V 
zgradbi, v katero so se preselili iz 
stare (občinske) v Portorožu, jim je

v velikosti 3.256,85 kvadratnega 
metra) v obrtni coni v Luciji,

veliko lepše, pravijo policisti 
V objektu (pritličje in

Svečana otvoritev. Trak 
so prerezali Jože Romšek,
Tomaž Gantar, Iztok 
Jakomin in Robert Zonta.

Prisotne so pozdravili direktor 
generalne policijske uprave 
dr. Jože Romšek (minister 
Dragutin Mate se zaradi 
sestanka v Bruslju ni mogel 
udeležiti otvoritve), župan 
Občine Piran dr. Tomaž
Gantar, direktor Policijske
uprave Koper Iztok Jakomin 
in komandir Policijske postaje 
Piran Robert Zonta. Vsi trije predstavniki 
policije so se ob tej priložnosti zahvalili Občini 
Piran za sodelovanje. Svečano otvoritev, ki jo 
je odlično povezovala Katja Pišot, je spremljal

Liminjanska 116, so vsi potrebni prostori 
za policiste, recepcija za sprejem, pomožni 
prostori z garažami za službena vozila, prostor 
za izvedbo samoobrambe za potrebe celotne 

Policijske uprave, telovadnica 
za vaje in treninge, prostori 
za pridržanje oseb 5 do 12 ur 
in 5 nad 12-umo pridržanje, 
prostori za obravnavanje tujcev 
in 20 samskih sob za policiste 
s pripadajočimi skupnimi 
prostori. Trenutno tam deluje 
66 policistov od 83, ki bi jih 
potrebovali za popolnitev vseh 
nalog.
Celotna naložba je veljala 
6.463.865,00 evrov. 42% 
sredstev je primaknila EU (za 
potrebe schengena), 58% pa 
državni proračun.

Policisti se v vrsto postavijo.

Nastop otrok iz OŠ Lucija.

mrfr 111

Naši dobri znanci, sosedje in 
domačini iz Liminjana.

Veselo druženje po otvoritvi.
;j j..:................... i

Celo sohe za pridržanje 
so udobne!

Za postrežbo so 
poskrbeli delavci 
Metropola.
FOTO: F K - Primorski utrip.

Pogovor s predsednikom sveta KS Lucija, Gašpar Gašpar Mišičem:

Bliža se leto dni od kar ste bili izvoljeni 
za predsednika KS Lucija, ki je po številu 
prebivalcev največja v občini Piran. Ali vam je v 
tem času že uspelo postoriti kaj konkretnega?
"Člani sveta KS se zavedamo zaupanja in 
odgovornosti do kraja in krajanov, zato smo 
najbolj veseli, da nam je kmalu po volitvah uspelo 
vzpostaviti dobro sodelovanje s krajani. Odzivamo 
se na vse njihove pobude in predloge, katere 
posredujemo pristojnim občinskim in drugim 
javnim službam v reševanje. Konkretno nam je že 
uspela sprememba režima in preureditev Šolske 
ulice iz dvosmerne v enosmerno ulico, pri čemer 
smo en vozni pas izkoristili za parkiranje vozil 
in tako brez velikih stroškov pridobili 43 novih 
parkirnih mest".

Kako ocenjujete sodelovanje med Občinskimi 
službami in KS?
"Glede na dosedanje izkušnje moram pohvalili prav 
vse občinske urade, saj se na naše pobude odzivajo 
dokaj hitro in k rešitvam pristopajo resno. Zaradi 
hitrejšega pretoka informacij med KS in Občino 
vedno bolj prakticiramo elektronsko dopisovanje, 
kar v praksi pomeni tudi hitrejši pristop k reševanju 
pobud in predlogov naših krajanov".

Kako ocenjujete delo župana Tomaža Gantarja 
v minulem obdobju?
"Mislim, da je še prezgodaj za ocenjevanje dela 
župana. Na to vprašanje vam bom znal odgovoriti 
šele čez dve leti. Kolikor sem seznanjen se župan že 
od nastopa funkcije resno ukvarja s popravljanjem 
in pripravljanjem občinskih aktov oz. prostorske 
dokumentacije, ki bo podlaga za realizacijo 
volilnega programa. Gre predvsem za odpravljanje 
nekaterih ovir za realizacijo večjih projektov, ki pa 
z ničemer niso povezani s tekočimi zadevami, kot 
so ureditev celostne podobe kraja, vzdrževanje in 
čiščenje javnih površin, ipd, na kar nas krajani še 
vedno opozarjajo. Vendar prepričan sem, da bo 
županu Tomažu Gantarju z našo pomočjo uspelo 
storiti več, kot to kaže trenutna slika. Spomnimo 
se, da je tudi župan Mestne občine Koper Boris 
Popovič, ki danes slovi po svojih dosežkih, v prvem 
mandatu šele v drugi polovici mandata pokazal 
vidne rezultate svojega dela. Ne vidim razlogov, 
zakaj tudi pri nas z županom Tomažem Gantarjem 
ne bi bilo enako ",

Znano je, da ste v drugem krogu volitev javno in 
zelo zavzeto izkazali podporo Tomažu Gantarju 
in mnogi so prepričani, da je prav vaša podpora 
botrovala njegovi izvolitvi za župana. Kako 
danes ocenjujete svojo potezo?
"Moja brezpogojna podpora Tomažu Gantarju v 
drugem krogu je bila logična in samoumevna, saj 
sem skupaj s somišljeniki bil že močno naveličan 
stihijske politike tedanje zaspane oblasti, katere 
posledice čutimo še danes. Sprememba je bila 
nujna in prav vesel sem, da nam je uspelo prerezati 
popkovino večne vladavine SD-ja. Z županom 
Gantarjem se v marsikateri razvojni ideji strinjava, 
vendar obstajajo tudi zadeve, v katerih se najini 
pogledi razhajajo. Sicer pa do cilja vodi več poti, ki 
se med seboj prepletajo in je prav, da župan izbere 
tisto, za katero meni, da je najprimernejša. Upam 
le, da bo župan vzdržal delovati v duhu javnega 
interesa in ne bo podlegel ozkim interesom ter 
pritiskom posameznikov, katerih v naši turistični 
občini ne manjka. Na njegovem mestu bi bil 
previdnejši pri izbiri svetovalcev".

Kaj krajani Lucije najbolj pogrešate?
"Lucija ni le spalno naselje, kot je to veljalo v 
preteklosti. Smo največja KS v občini in upravičeno 
pričakujemo, da bomo v kratkem dobili mestno 
tržnico, knjižnico, kulturni in mladinski center in 
druge elemente sodobnega mesta. Se že veselimo 
odprtja novega centra za starejše občane in 
čimprejšnje izgradnje hitre ceste do obrtne cone, 
za katero smo že dali soglasje. Izgradnja HC nam 
bo omogočila, da zahtevamo zaprtje oz. ukinitev 
obstoječe regionalne ceste, ki Lucijo deli na dva

dela in predstavlja veliko oviro in celo nevarnost 
za najmlajše in starejše krajane. To niso več samo 
želje, temveč nujne in času primerne potrebe".

Izvedeli smo, da ste o neurejenosti kanala Fazan 
pisali celo ministru Janezu Podobniku. Ali ste 
že prejeli odgovor?
"Res je. Za ta korak sem se odločil, ker navkljub 
večkratnim pozivom prejšnjega vodstva KS in 
Občine nihče ni nič ukrenil v smeri ureditve tega 
onesnaženega in zanemarjenega kanala, ki poteka 
sredi naselja in se obogaten s fekalno vsebino 
izliva v morje. Ker do danes od ministrstva še 
nismo prejeli odgovora smo za pomoč zaprosili 
poslanca dr. Marka Pavliho, ki je razumel resnost 
problema in je na Ministrstvo za okolje in prostor 
naslovil pisno poslansko vprašanje, v katerem 
sprašuje ministra Janeza Podobnika, kdaj in kako 
bo ukrepal pri ureditvi omenjenega okoljskega 
problema znotraj največje turistične občine v 
državi. V KS smo zelo zadovoljni, ker na poslansko 
vprašanje minister mora odgovoriti v roku 30 
dni".

Kako daleč ste z vašo pobudo o preimenovanju 
naselja Lucija v Sv. Lucijo?
"Dovolite, da vas najprej popravim, ker v našem 
primeru ne gre ravno za popolno preimenovanje 
naselja, temveč le za vrnitev dela imena, ki 
je naselju Lucija bilo odvzeto iz ideoloških in 
političnih prepričanj. Geodetska uprava nam je že 
na podlagi opravljene primerjave evidenc Registra 
prostorskih enot Republike Slovenije izdala izjavo, 
da se ime Sveta Lucija lahko uporabi kot novo ime 
naselja. Ostale aktivnosti bomo morali opraviti 
v sodelovanju s krajani in občinskimi službami. 
Ker Lucija nima lastne poštne številke, saj spada 
pod pošto Portorož, nam bo v primeru morebitne 
spremembe imena lažje, ker ne bo potrebna 
takojšnja zamenjava osebnih dokumentov?"

V javnosti je zaokrožila novica, da nameravate 
v Luciji uvesti tudi krajevni praznik. Ali nam 
lahko poveste nekaj več o tem?
"Uvedba krajevnega praznika ne bi smela biti 
veliko presenečenje, ker že vsaka vas ima svoj 
praznik in ne vidim razloga, zakaj bi Lucija, ki šteje 
7300prebivalcev bila večna izjema. Upam, da nam 
bo že letos uspelo organizirati prvo praznovanje 
krajevnega praznika v mesecu decembru, v 
tednu Svete Lucije, od 13.12. do 15.12.2007. K 
sodelovanju bomo povabili vsa društva in klube, 
vinarje in vinogradnike ter vse zainteresirane 
krajane, ki so pripravljeni popestriti življenjski 
utrip v kraju".

Za konec nam povejte še nekaj o delovanju 
posebne komisije za krajevne skupnosti, ki 
se kot slišimo ukvarja tudi z vprašanjem 
zaposlenih tajnic na KS.
"Komisijoje ustanovil župan, ki po njegovem nalogu 
pregleduje in primerja delo med posameznimi 
krajevnimi skupnostmi, z namenom ugotovitve 
dejanskega stanj a in morebitne drugačne razdelitve 
proračunskih sredstev namenjenih za financiranje 
krajevnih skupnosti, pri čemer že od samega 
začetka s svojimi predlogi sodelujemo vse krajevne 
skupnosti. Komisija se ukvarja tudi z vprašanjem 
zaposlenih tajnic v KS, ker je v Statutu občine 
Piran zapisano, da Krajevna skupnost ne more 
biti delodajalec, kar pomeni, da so vse tajnice KS 
zaposlene v nasprotju z navedeno določbo statuta 
Občine Piran. Ce se pri tem vprašanju omejim le 
na obseg del KS Lucija, lahko mirno ugotovim, da 
si delovanja naše KS ne predstavljam brez stalno 
zaposlene tajnice, s polnim delovnim časom, kar 
lahko potrdi vsak krajan. Zato sem pred dnevi 
komisijo za KS zaprosili za mnenje k morebitni 
vložitvi pobude za spremembo Statuta Občine 
Piran, s črtanjem besedila, da krajevna skupnost ne 
more biti delodajalec. Kljub navideznem zapletu, 
ki je nekoliko prestrašil vse zaposlene tajnice na 
KS, sem prepričan, da bomo kmalu našli skupno 
rešitev".
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Ob 120-letnici veslanja 
odprli nov veslaški dom
120. obletnico veslanja v Piranu in 15-letnico ponovne 
obuditve delovanja Veslaškega kluba Piran so v sredo, 
10. oktobra 2007, na Leri - v osrčju Sečoveljskih solin - 
kronali z odprtjem novega veslaškega doma. Sredstva sta 
zagotovili Občina Piran in republika Slovenija.
Piranski veslači, ki dosegajo tudi odlične uspehe na 
raznih tekmovanjih domačih, evropskih in mednarodnih 
tekmovanjih, so tako uresničili dolgoletne sanje, da bi 
nekoč imeli spodobne in dovolj velike prostore za svoje 
delovanje.

V katalogu z naslovom Veslaški klub Piran 1887 - 
2007, ki so ga izdali s pomočjo številnih sponzorjev, 
so župan Občine Piran Tomaž Gantar, Tomo Lahovnik 
-predsednik Veslaške zveze Slovenije, Matjaž Ukmar,

marina
portoroi
portorose

MARINA PORTOROŽ d.d.
je sodobno pristanišče 

za jahte s tehničnim 
servisom

Tel.: 05 6761 100 
6761 200 

Fax: 05 6761 510 
6761 210

E-mail:
marina. portoroz@marinap.si
Internet:
www.marinap.si

Vsem oSčanom 
piranske o6čine, 

delničarjem, gostom in 
posCovnim partnerjem 

ČESmjVMO 
ZA (PRAZNIK 

CKBČIME (PIRAN

RESIDENCE
MARINA

70 elitnih apartmajev od 67 do 140 m2 
z velikimi terasami vrste 
Classic, Superior, Royal

Tel.: 05 6761 100 
E: booking@marinap.si

ŠPORTNA
PONUDBA

Tel.: 05 6761 232 
Fax: 05 6761 233

RESTAVRACIJA
MARINA

Nudi prvovrstne 
kulinarične posebnosti

* Izvrstne mediteranske in 
morske jedi

* Primorska vina 
vrhunskih proizvajalcev

* Razgled na morje, 
mirno in prijazno okolje

* Prenočišča, klimatizirani 
prostori in sejna soba

* Velik parkirni prostor
Tel.: 05 6761 317, 6761 300
Fax: 05 6761 502

RESTAVRACIJA
LAGUNA

* Ribje in mesne specialitete 
ter pizze pripravljene
v krušni peči

* Domača in buteljčna vina
* Terasa in bazen, 

razgled na Portorož
* Lastni parkirni prostor.

Tel.: 05 6776 620 
Fax: 05 6776 621 laguna-marina-lucija@siol.net

direktor Športnega in mladinskega centra Piran, nekdanja 
piranska županja Vojka Štular, Danilo Daneu, Riccardo 
Giacuzzo in drugi zaželeli mladim športnikom veslačem še 
veliko nadaljnjih uspehov.
Predsednik kluba Joško Joras je poudaril, da je lahko klub 
tako dolgo uspešno deloval predvsem po zaslugi zavzetih 
športnikov in ljubiteljev tega športa. Danes veslače uspešno 
trenira Danilo Kocjančič. Na povabilo Evelina Fatoriča 
se je pred leti klubu pridružila in postala podpredsednica 
društva dr. Mirana Male, ki nudi športnikom svojo dragoceno 
medicinsko podporo z brezplačnimi zdravniškimi pregledi. 
FOTO: Boris Šuligoj.

Don Kihot
Vitez žalostne podobe
Premiera bo v Gledališču Koper v petek,
19. oktobra ob 20.00 uri.

Parodija viteškega romana o veleumnem plemiču 
Don Kihotu iz Manče, ki jo je na začetku 17. stoletja 
napisal Cervantes, je vedno zanimiva.

Imejte izbiro!
Pirančani, Portorožani!
Na območju občine Piran bomo začeli vzpostavljati najsodobnejše optično telekomunikacijsko omrežje, ki bo pripomoglo k višji kakovosti vašega življenja. 

Novo omrežje boste lahko uporabljali po ugodnih in bistveno nižjih cenah, omogočalo pa bo:

- IP: najhitrejši možni prenos podatkov prek interneta (od 100 Mb do 1 Gb/s),

- IPTV: spremljanje številnih tv programov na več tv sprejemnikih hkrati v najkakovostnejšem formatu (HDTV) ali prek spleta

- Vol P- govorno in video telefonijo prek spleta.

Za gradnjo optičnega omrežja bomo zbirali soglasja občanov. Na domu vas bo obiskal naš predstavnik, ki vas bo seznanil s prednostmi in možnostmi, ki jih novo omrežje ponuja. Po 
dokončani gradnji boste navedene storitve pri ponudniku naročili le, če boste to želeli.
Brez vsakršnih finančnih obveznosti si boste tako zagotovili možnost izbire in dostopa do najmodernejših telekomunikacijskih rešitev prihodnosti!

Več o novem omrežju najdete na www.gratel.si, lahko nas pokličete na telefonsko številko 04/251 99 10, vaša vprašanja pa sprejemamo tudi na gratel.kranj@siol.net.

Zagotovite si omrežje prihodnosti že danes!

Podrobnejše informacije o našem podjetju dobite na naši spletni strani http://www.gratel.si.

GRATEL, gradbeništvo, inženiring, telekomunikacije, d.o.o. PE KRANJ
Skorba 40,2251 Ptuj, T: 02/788 50 40, Laze 18a, 4000 Kranj, T: 04/251 9910,
F: 02 /788 50 41, E-pošta: gratel 1 @t-2.net F: 04/251 99 15, E-pošta: gratel.kranj@siol.net
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Vedno več zanimivih prireditev
V Piranu so obeležili dneve kulturne dediščine 2007
V Portorožu svetovni dan turizma

Na stojnicah so ponujali veliko 
zanimivih stvari.
FOTO: Primorski utrip.

Dnevi kulturne dediščine so bili letos posvečeni 
v spomin znamenitemu slovenskemu arhitektu 
Jožetu Plečniku, ki je obogatil in zaznamoval 
arhitekturo Slovenije in Evrope. Pri snovanju 
stavb je tudi veliko pozornost posvečal tlakovanju, 
ki predstavlja pomembno sestavino „uličnega 
pohištva". V mestu Piran so vse ulice tlakovane že 
stoletja. V Piranu ni zabeleženo nobeno njegovo 
delo, pa vendar, prav temu dnevu so v organizaciji 
društva ANBOT na različnih lokacijah, pod 
budnim očesom organizatorja društva ANBOT, 
(predsednica Natalija Planinc) 22. septembra 2007, 
posvetili veliko pozornosti. Spremljevalni dogodek 
v Piranu je bil tudi že tradicionalni sejem starin in 
izdelkov domače obrti v Župančičevi ulici.

Na fotografiji: Delavnica ob dnevu kulturne dediščine v 
Piranu.

V Portorožu prvič 
veliko stojnic z 
raznoliko ponudbo
Praznovanje svetovnega dneva turizma (27. 
september), ki je bilo 23. septembra 2007 na Trgu 
prekomorskih brigad v Portorožu z nastopom 
Mladinskega pihalnega orkestra Piran pod 
dirigentsko palico Benjamina Makovca. Udeležence 
in gosteje pozdravil predsednik Sveta KS Portorož 
Mauro Belac in poudaril pomen takšnih prireditev 
za portoroški turizem. Nedvomno, daje to nekakšen 
nov začetek bolj domače pristne ponudbe, ki jo 
turisti že dolgo pogrešajo. Ob morju in na ploščadi 
so posamezna društva in tudi Krajevna skupnost, 
postavili nekaj stojnic z bogatim informativnim 
gradivom in ponudbo domačih jedi in tipičnih 
izdelkov. Bilo je tudi več delavnic. V popoldanskem 
programu je nastopilo več plesnih skupin; Metulj 
Piran, FLIP Piran, folklorna skupina Val Piran. 
Udeležence in goste na prireditvi je pozdravil 
piranski župan Tomaž Gantar. Zapel je mešani 
pevski zbor La Bora, zavrtelo seje kolo sreče Grand 
Casinoja Portorož, za prijetno vzdušje pa je bil na 
programu tudi nastop ansambla Best Company z 
Nušo Derenda.

Predsednik Sveta KS 
Portorož pozdravlja 
udeležence.

NOV FRANCOSKI 
UTRIP - S 
FRANKOFONIJO 
NAPREJ!
Na Gimnaziji Antonia Seme z italijanskim 
učnim jezikom v Portorožu začenjamo novo 
šolsko leto. Ponovno s tremi skupinami 
dijakov, ki so si kot drugi tuji jezik izbrali 
francoščino.

Provence-Alpes-Cote d'Azur, notre region

V šolskem letu 2006/07 se je namreč drugega jezika Evropske 
unije učil samo pretežni del prvega in manjši del drugega letnika, 
ki letos s poukom francoščine seveda nadaljujeta, pridružil pa se 
jima je še celoten novi prvi letnik.
Preteklo šolsko leto je pri nas gostoval kot asistent v okviru 
Comeniusa francoski študent Nicolas Potreau iz francoskega 
mesta Poitiers, kije bil redno vključen v pouk, poleg tega pa sva 
skupaj organizirala različne dodatne aktivnosti.
Pri izpeljavi učnih ur sva pogosto uporabljala gestalt metodo, to 
se pravi metodo učenja na osnovi neposrednega in celostnega 
doživljanja trenutne situacije. Bistvo te metode je, da je med 
učno uro vsak dijak v vsakem trenutku maksimalno pozoren na 
dogajanje v prostoru in na reakcije soljudi v prostoru, ter da se 
nanje takoj odziva. Poudarek je na dijakovi uporabi govora v 
širšem pomenu, v danem primem torej na uporabi francoskih 
besed in sintagem v kombinaciji z vsemi spremljajočimi 
neverbalnimi sredstvi. Govorimo o gestalt jeziku ali jeziku 
s pomočjo vseh čutov. Skozi vse leto smo pravzaprav izvajali 
pouk v obliki delavnic.
Med febmarskimi počitnicami smo izvedli intenzivno petdnevno 
ekskurzijo v Pariz, kjer so prišli dijaki v stik s klasično in sodobno 
francosko umetnostjo in kulturo.
Z asistentom sva skupaj pripravila sedem dijakinj in dijakov 
za izvedbo glasbene točke Sur l'eau, sur la riviere, s katero so 
zastopali šolo na dnevu frankofonije 20.marca 2007 v Celju. 
Najpomembnejši dogodek pa je bil udeležba osmih deklet 
in fantov na PRINTEMPS DES LYCEENS ET APPRENTIS
v Frejusu na Azumi obali, tradicionalnem petdnevnem 
frankofonskem srečanju šol iz sredozemskih držav (Francija, 
Italija, Grčija, Tunizija, Maroko, Alžirija, Romunija, Hrvaška, 
Slovenija, Bosna in Hercegovina, Kosovo in Palestina kot 
samostojni državi, Izrael, Turčija, Bolgarija) od 8.do 12. maja 
2007, na katerem je sodelovalo približno 4000 dijakov in 180 
spremljevalcev - profesorjev in asistentov. Potreau je s pomočjo 
ene od dijakinj napisal scenarij za gledališko predstavo Piran- 
Frejus: terminus - tout le monde descend. Igro je zrežiral sam, 
skupaj sva sestavila igralsko zasedbo, nato pa je ena od dijakinj 
prijavila šolo na razpis, ki gaje objavil Institut Franpais Charles 
Nodier iz Ljubljane. Naš projekt je bil sprejet in kot edina šola 
iz Slovenije smo bili povabljeni k sodelovanju. Igra se odvija na 
vlaku, v katerega vstopajo potniki, prototipi različnih slovenskih 
pokrajin: Kurent predstavlja Štajersko, Kekec Gorenjsko, pa 
Korošica, primorska Šavrinka, mlada Belokranjka, ki pleše 
kolo, ljubljanski Meščan, skratka Slovenija v malem. Vlak 
potuje iz Pirana v Frejus, torej s slovenske obale na francosko. 
Kot koordinator projekta sem dijake in asistenta spremljal na 
vajah, usklajevanje marsikdaj ni bilo enostavno, toda izplačalo 
seje potruditi. Dijaki so se med pripravami naučili komunicirati 
s francosko govorečim asistentom, ki se je istočasno naučil 
precej italijanščine, še bolje pa slovenščine, vsem pa je bila 
dragocena nagrada prelepo potovanje v Francijo, ki ga je 
v celoti krila regija Provence-Alpes-Cote d'Azur: prevoz z 
letalom na obe strani, bivanje v luksuznih turističnih apartmajih 
v romantičnem letovišču Cap Esterel, izlet po obali z obiskom 
mesteca Martigues, kjer smo imeli aktivno izmenjavo z dijaki in 
profesorji tamkajšnjega liceja. Tako dijaki kot spremljevalci smo 
uživali v pestri ponudbi delavnic: ‘bande dessinee’, koncerti in 
glasbeni večeri v mivki, plavanje in sončenje, rugby, slikanje, 
druženje... Ponosno so naši dijaki v defileju nosili slovensko 
zastavo in zastavo Tribu du printemps, Pomladnega plemena, 
te velike skupnosti mladih frankofonov iz različnih delov 
Sredozemlja, katerega del so postali. Med nami in predstavniki 
drugih frankofonskih šol so se spletle tesne vezi, zlasti si redno 
dopisujemo z Maročani, Tunizijci in Grki.
Igro smo nato uprizorili v prvem tednu junija v atriju naše 
gimnazije na t.i. dnevu Petite francophonie, ki se gaje udeležila 
tudi predstavnica Ambasade Republike Francije iz Ljubljane, 
gospa Catherine Tamussin.
Na naši gimnaziji zadovoljno ugotavljamo, da seje v septembru 
število ‘mladih frankofonov' pri nas povečalo, interes mladih 
za učenje francoskega jezika in razvijanje frankofonije pa nas 
stimulira pri iskanju novih poti skozi leto 2007/08.

David Bizjak, 
Gimnazija Antonio Šema Piran
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O tem, da je garažna hiša z 207 
parkirnimi mesti pri TPC Lucija 
napol prazna smo se prepričali 3. 
oktobra okoli pol desetih in poklicali 
Stavbenik - Servisne storitve Izola, 
kjer nam Peter Holup ni mogel dati 
natančnih podatkov o stanju prodaje 
in najema garažnih mest, ker je bil na 
poti. Že sama pot do bolj natančnih 
informacij o stanju garažne hiše, ki ni 
rešila problematike parkiranja okrog 
Trgovsko poslovnega centra Lucija, 
je precej zapletena in dolga. Garažo 
je zgradilo Splošno gradbeno podjetje 
Stavbenik, zanjo skrbi oziroma z njo 
upravlja skrbnik Stavbenik - Servisne 
storitve d.o.o. z novim naslovom Polje 
9a, Izola, večinski lastnik Stavbenika 
pa je SGP Primorje Ajdovščina. 
Parkiranje v garažni hiši prvih 15 
minut je brezplačno. Nad 15 minut 
do 1 ure 50 centov, vsaka nadaljnja 
ura 50 centov. Izgubljen garažni 
listek vas bo veljal 5 evrov. Mesečni 
abonma 60 evrov.

Takšno sliko je ponujala garažna hiša 3. oktobra ob 9.30 uri. Prava delovna ura, 
ko bi morala biti zasedena, če ima res lastnike in najemnike.
FOTO: FK-Primorski utrip.

Od italijanskega mejnega prehoda do prvega tunela že 
po novi avtocesti.

Omrežje prihodnosti
Ptujsko podjetje GRATEL gradi v Sloveniji najsodobnejše širokopasovno optično 
telekomunikacijsko omrežje.
Tudi Piran in Portorož bosta 
tako kmalu dobila moderno 
telekomunikacijsko infrastrukturo, 
saj je po podpisu pogodbe z Občino 
Piran Gratel že začel zbirati 
soglasja pri občanih ter izvajati 
pripravljalna dela za gradnjo 
novega omrežja, ki bo predvidoma 
zgrajeno v roku enega leta, vsa 
dela pa dokončana do leta 2010. 
Občanom bo vzpostavitev omrežja 
omogočala uporabo najsodobnejših 
telekomunikacijskih storitev: 
hitre internetne povezave in 
prenos podatkov, spremljanje 
številnih televizijskih programov 
ter telefoniranje prek spleta. Cene 
teh prihajajočih in zmogljivejših 
storitev bodo bistveno nižje od 
sedanjih.
Pri izgradnji omrežja Gratel uporablja 
najnovejšo tehnologijo izkopa in 
polaganja cevi »tesmec«, ki je 
posebej prirejena za urbana središča, 
saj omogoča minimalne gradbene 
posege v zemljišče. Gradnja glavnih 
tras sekundarnega omrežja je zato 
izjemno hitra.
Najsodobnejši gradbeni stroj 
»trenčer« najprej izkoplje mini 
jarek, zatem vanj položi povprečno 
6 PeHD cevi in jih takoj zalije z 
betonsko mešanico. Stroj izkopani 
material sproti vsesava ter odvaža 
na deponijo. Ta način gradnje zato 
ne ovira prometa oz. prehodnosti 
pločnikov in kolesarskih stez. Za

izgradnjo Gratel uporablja posebni 
izkopni stroj, ki istočasno koplje 
kanal globine 40 cm in širine 13 cm, 
polaga cevi v izkopan kanal in zaliva 
cevi z betonsko mešanico.
Poseg nima vpliva na obstoječe 
komunalne vode in ohranja stabilno 
strukturo ceste ali pločnika, kar je prav 
gotovo dodatna prednost te napredne 
gradbene tehnologije.
Izkopani material posebni sesalni stroj 
sproti vsesa in ga odvaža na deponijo, 
zato ga ob trasi ni potrebno začasno 
deponirati.
S polovično zaporo ceste in s 
prehodnostjo pločnikov in kolesarskih 
stez stroj hitro napreduje s polaganjem 
cevi, po katerih bodo kasneje 
optična vlakna povezovala vsakega 
uporabnika z optično centralo.
Po izkopu in takojšnjem zalitju jarkaje 
zaradi strjevanja betona asfaltiranje 
mogoče po približno 30 dneh. 
Priključke do objektov izvajalec 
gradi na klasični način. Za optično 
povezavo do uporabnikov omrežja 
(FTTH) je potrebno vzpostaviti 
še ustrezne priključke z optične 
centrale na interno hišno napeljavo, 
ki se v objektih običajno vzpostavi 
z omarico v kletnih ali pritličnih 
prostorih. Do lokacije uporabnika 
so optična vlakna v objektu napeljana 
prek horizontalnih in vertikalnih 
vodov.
Pomembneje poudariti, da občanom 
gradnje ni potrebno sofinancirati,
saj je investitor sam zagotovil za

ta projekt vsa potrebna sredstva. 
Soglasja, ki jih med občani zbirajo 
Gratelovi predstavniki, so le pravna 
podlaga projektu, ne pa tudi obveza 
k naročilu storitev. Vsi potencialni 
uporabniki bodo namreč koristili 
prihajajoče storitve optike le, če bodo 
to želeli, ko bo omrežje zgrajeno. 
Prek optičnih vlaken bo prenos 
digitalnih signalov izjemno hiter 
in zmogljiv, uporabnikom pa bo 
omogočal najhitrejši možni prenos 
praktično neomejene količine 
podatkov prek interneta, hkratno 
spremljanje številnih televizijskih 
programov v standardu HDTV ter 
raznolike aplikacije govorne in 
video telefonije prek spleta. Nove 
širokopasovne storitve pa bodo še 
bistveno cenejše, zato je pomembno, 
da si občani s podpisom soglasja za 
izgradnjo zagotovite možnost izbire 
in s tem dostopa do najmodernejših 
telekomunikacijskih rešitev
prihodnosti.

Gratel d.o.o.
Gradbeništvo, inženiring, 
telekomunikacije
Skorba 40, 2251 Ptuj, T: 02/788-50- 
40, F: 02/788-50-41,
E-pošta: gratell@t-2.net 
PE KRANJ, Laze 18, 4000 Kranj,
T: 04/251-99-10, F: 04/251-99-15, 
E-pošta: gratel.kranj@siol.net 
Podrobne informacije: 
http://www.gratel.si

Avtocestna povezava na 
Škofijah spomladi 2008

Garažna hiša pri TPC Lucija

Skoraj prodana in 
hkrati napol prazna
Večina od 207 parkirnih mest v garažni hiši pri TPC naj bi imelo že lastnika ali 
najemnika. Poskušali smo dobiti odgovor zakaj je potem vedno napol prazna 
in zakaj številni, menda delavci lastnikov lokalov in garažnih mest, z avtomobili 
zasedajo parkirna mesta pred stanovanjskimi stolpiči. Pritožilo se nam je že kar 
nekaj stanovalcev.

Na fotografiji Primorskega utripa: Avtocesta na 
italijanski strani že tik pred mejnim prehodom Škofije.

Predor pod Dolgo krono in nad 
Frankovcem v dolžini 1,34 km, ki 
povezuje območje dolinske in miljske 
občine na celotni 4,5 kilometrski trasi 
bodoče avtoceste do Škofij, je že 
prebit, sedaj pa končujejo tudi z deli 
na trasi med Lakotiščem in mejnim 
prehodom Škofije. Kot poudarjajo 
izvajalci bo celoten odsek AC do 
Škofij nared do spomladi 2008. 
Verjetno že nekoliko prej pa bodo 
odstranili celotno infrastrukturo

mejnega prehoda Škofije-Rabuese in 
tako oprli pot avtocesti vse do Kopra 
in naprej. Do pomladi naj bi bil tudi 
dokončan odsek med Padričami in 
Katinaro.
Dela v predoru so si pred nedavnim 
ogledali predsednik deželne vlade 
FJK Riccardo Illy, župan Trsta 
Roberto Dipiazza, Nerio Nesladek 
(Milje) in Fulvia Premolin, županja 
Doline. Spremljali sojih predstavniki 
družb ANAS in Collini.

V mestu Piran še
vedno nezadovoljni 
z oskrbo

V prostorih Krajevne skupnosti Piran so se 4. oktobra ob 18.00 uri zbrali 
meščani Pirana na tretji okrogli mizi in razpravljali o problematiki oskrbe 
mesta Piran. Okroglo mizo je sklicala predsednica Sveta KS Piran Alenka 
Šuto. Ker je bila ob isti uri tudi otvoritvena svečanost ob 50. obletnici 
Luke Koper, je bila okrogla miza slabo pokrita s strani občinske uprave 
in medijev. Meščani so že na eni izmed prejšnjih srečanj na isto temo - 
Oskrba Pirana - izrazili nezadovoljstvo, predvsem tudi zaradi pomanjkanje 
trgovin s tehničnimi predmeti, slabo pa je zastopana tudi drobna obrt. 
Številnim težavam botruje tudi prometni režim (pomanjkanje parkirnih 
mest, cena parkiranja in podobno), kar je v bistvu že stara piranska zgodba, 
kiji ni videti konca. Nihče ni sposoben odgovoriti na osnovno vprašanje, 
kako zainteresirati trgovce, da bi v mestu, v katerem živijo prebivalci z 
relativno skromno kupno močjo, privabili nove trgovce ali vsaj preprečili 
zapiranje obstoječih trgovin. V Piranu tako še vedno najbolje funkcionirajo 
gostilne.

Foto: Marijan Šabič
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Suzana Zornada Vrabec
Primorske novice želim 
pripeljati nazaj v mirnejše vode
Od jeseni 1990 že tretja direktorica Primorskih novic, ekonomistka Suzana Zornada 
Vrabec, se je svoje naloge lotila nadvse resno. Družbo želi popeljati družbo iz težav 
v katerih seje znašla po uvedbi dnevnega izhajanja časopisa.

primorski u¥p

Primorske novice beležijo 8. 
novembra 2007 visok jubilej, 60- 
letnico izhajanja. Prva številka 
(predhodnica Primorskih novic) Nova 
Gorica je izšla v revolucionarnem 
letu 8. novembra 1947, sprva kot 
14-dnevnik, od 18. junija 1948 pa 
že kot tednik v nakladi zavidljivih 
9000 izvodov. Odločitev o izdaji 
lista je bila dokončno sprejeta na seji 
okrajnega komiteja KPS Gorica konec 
oktobra 1947, ko še ni bilo zgrajenega 
mesta Nova Gorica. Prvi urednik 
Nove Gorice, časopis je izhajal na 
skromnih štirih ali osmih straneh, 
je bil Janko Kralj. Novinarjem, ki 
se danes trudijo obveščati bralce s 
pomočjo najsodobnejše tehnike naj 
povemo, da takratni “novinarji” Nove 
Gorice niso imeli niti svojih prostorov, 
niti svojega pisalnega stroja, ki so 
si ga morali sposoditi! Nova Gorica 
je bila glasilo občinskih konferenc 
SZDL primorskih občin. Časopis je 
dobil simbolično ime “Nova Gorica”, 
ki je nakazovalo, da bo ob Gorici, ki 
jo je Jugoslavija po vojni (po mirovni 
pogodbi leta 1947) izgubila, zraslo 
novo lepo jugoslovansko mesto z 
imenom Nova Gorica.

Prvič ime
Primorske
novice
Glasilo Nova Gorica, ki je bilo 
namenjeno tudi za Slovensko 
Primorje, je leta 1953 dobilo novo 
ime - Primorske novice.

V tem času sta v koprskem okraju 
izhajala dva časopisa. Sprva nekaj 
časa Istrski tednik, nato pa Slovenski 
Jadran in sicer ta je izhajal vse do 
aprila 1963, ko je Okrajni plenum 
SZDL s sedežem v Novi Gorici sprejel 
sklep o združitvi obeh glasil in nastal 
je enoten časopis, ki je obdržal ime 
Primorske novice.
Prva številka “združenih” 
Primorskih novic s sedežem v Kopru 
je izšla 1. maja 1963, pobarvana v 
rdeče.
Leta 1968 so začeli tiskati in 
distribuirati koprsko in goriško izdajo

PN in to vse do leta 1975, ko so izvedli 
enotno izdajo Primorskih novic za vso 
Primorsko.
Takrat je izhajala petkova številka, ki 
sta se ji poznejših letih pridružili še 
torkova številka in Sobota. Iz zapisov 
takratnega direktorja in glavnega 
urednika Tomaža Bizajla je razvidno 
kako pretehtano in previdno so se lotili 
izdaje torkove številke Primorskih 
novic (dvakrat tednika), ker je bil 
prisoten strah, da podjetje takšnega 
zalogaja ne bi finančno zmoglo. Pa 
je šlo. Tudi Sobota se je prijela. Res 
pa je, da je bila večina bralcev najbolj 
zadovoljna s petkovo številko.

Ideja o
dnevniku
že ob 30.
obletnici
Primorskih
novic
Nekdanji odgovorni urednik 
Primorskih novic v Novi Gorici Miro 
Cenčič je v uvodniku jubilejne priloge 
ob 30-letnici izhajanja časopisa leta 
1977 omenjal razmislek o dnevnem 
izhajanju Primorskih novic, vendar 
gmotni in tehnično-tehnološki pogoji 
tega takrat še zdaleč niso dovoljevali. 
Zgodovini izhajanja Primorskih novic, 
ki je bila nadvse pestra, so se trudile 
številne generacije predanih ljudi
- direktorjev, glavnih in odgovornih 
urednikov, novinarjev, urednikov, 
delavcev uprave, zadostiti osnovnemu 
načelu in poslanstvu - informirati 
Primorce o družbenoekonomskih in 
političnih dogajanjih na tem koncu 
takratne Jugoslavije. Bilo je tudi nekaj 
težkih kriznih prelomnic. Vodilni 
ljudje v PN smo morali v letih 1970
- 1990 kar trikrat zastaviti svojo 
avtoriteto, da je časopis lahko ostal 
enoten medij za enotno Primorsko, 
da ni postal priloga velikih tiskanih 
slovenskih medijev, ker danes v 
taki obliki zagotovo ne bi bilo več.

Primorske 
novice šobile 
sofinanciran 
časopis
Ustanoviteljice Primorskih novic 
so bile Občinske konference SZDL, 
lokalne skupnosti - občine - pa so na 
podlagi izračunov negativne razlike v 
ceni časopisa v določenih odstotkih 
kar nekaj let sofinancirale Primorske 
novice. Sprva je bil odstotek 
sofinanciranja v strukturi celotnega 
prihodka dokaj visok (29%), ki 
pa je že nekoliko pred sprejetjem 
nove jugoslovanske (Markovičeve) 
zakonodaje začel hitro upadati. Bilo je 
tudi nekaj ugibanj, ali naj PN postanejo 
zavod ali kapitalska družba.
Leta 1990 je sofinanciranje s 
strani občin znašalo komaj še 
kak odstotek, 3. oktobra 1990 pa 
so se občinske konference SZDL 
dokončno odpovedale izvrševanju 
ustanoviteljskih pravic (in 
sofinanciranju), kar je tudi pomenilo, 
da so se Primorske novice morale v 
celoti začeti preizkušati na tržišču.
Po letu 1990 je sledila je privatizacija 
(družbenega) premoženja Primorskih 
novic, ki je potem v družbo pripeljala 
nove lastnike; Luko Koper, Banko 
Koper, Intereuropo, Mestno občino 
Koper in druge. Čeprav danes ne 
pobirajo dividend jim ne bi smelo biti 
vseeno kakšna bo nadaljnja razvojna 
pot tega dobro usidranega časnika na 
Primorskem.

Ob obletnici
posebna
priloga
Direktorica Primorskih novic Suzana 
Zornada Vrabec nam je povedala, 
da bo ob 60. obletnici izšla posebna 
številka Primorskih novic, ki jo bodo 
prejeli vsi bralci. V Novi Gorici bo 
organizirana razstava fotografij, na 
dan jubileja, 8. novembra, bodo s 
povabljenimi gosti nazdravili v avli 
stavbe na sedežu PN. 16. oktobra bo 
kros PN, častni krog ob 60. obletnici 
PN bodo tekli mladi. Sicer pa se bodo 
zvrstila še druga priložnostna srečanja, 
intervjuji, pogovori. Masovne 
proslave ne bo zaradi pomanjkanja 
finančnih sredstev.

Projekt, ki 
je prinesel 
težave
27. septembra 2004 je bil uresničen 
projekt - Primorske novice 
dnevnik.

Ideje “Primorske novice dnevnik” 
so bile izražene že v preteklih letih 
na številnih sestankih uredništva in 
Izdajateljskega sveta PN, a vselej 
je prišlo do ugibanj in racionalnega 
razmišljanja, ali bi kolektiv to tudi 
finančno (in kadrovsko) zmogel. 
Idejo Primorske novice dnevnik 
sta uresničila pobudnica, sedaj že 
nekdanja direktorica novinarka

Barbara Verdnik in odgovorni 
urednik, univ. dipl. pravnik Bojan 
Gluhak, ki sta 27. septembra 2004 v 
Kopru svečano razglasila izid prvega 
regionalnega dnevnika v Sloveniji. 
Pogumno, a morda premalo domišlj eno 
strateško dejanje, so bili prvi 
komentarji. Vse je nekako dišalo po 
tem, da bo dnevnik prinesel kolektivu 
težave, kar seje tudi zgodilo: nenaden 
padec naklade, povečanje stroškov 
poslovanja (tudi zaradi plač večjemu 
številu delavcev), nezadovoljstvo 
lastnikov, ki so prek nadzornega sveta 
zahtevali - in uresničili - številne 
kadrovske spremembe in odstavitve 
pri vrhu PN, kar je pahnilo dotlej 
trden in enotni kolektiv v svojevrstno 
krizo medsebojnih odnosov in 
odnosov do lokalne politike, zlasti do 
župana Mestne občine Koper Borisa 
Popoviča ter obratno. Razdore so 
malce trmasto in nespretno generirali 
tako notranji kot zunanji dejavniki. 
Odstavljena direktorica Barbara 
Verdnik se je v medijih začela 
pojavljati kot žrtev lokalne politike. 
Piše o krivicah in prikritih grožnjah, 
ki da jih je doživljala, o cenzuri, 
samocenzuri in še čem. Tožila je 
podjetje, se vrnila in spet dobila 
odpoved. Zakaj? Medijem ne pove, 
da je s svojim projektom PN dnevnik, 
pa tudi sicer kot direktorica (nihče ne 
zanika, da ni bila dobra novinarka), v 
prvi vrsti odgovomazanastalefinančne 
težave, ki so se pojavile izključno kot 
posledica preslabo ocenjenih visokih 
stroškov dnevnega izhajanja časopisa 
ob neupoštevanju ali nepoznavanju 
številnih konkurenčnih dejavnikov 
na tržišču medijev, česar Primorske 
novice leta prej niso poznale. Govori, 
da so lastniki nanjo izvajali pritiske 
naj zamenja tega ali onega urednika... 
Dobrodušni predstavniki lastnikov pa 
da so jo (prijazno) opozarjali, če ne 
boš tega storila, boš morala iti... na 
primer direktor Banke Koper Vojko 
Čok, kot sama piše v Nedeljskem 
dnevniku. Vse to je zagotovo 
postalo neprijetno zanjo in kolektiv, 
ki je še pred leti znal delati skupaj in 
uspešno.

Nazaj v
mirnejše
vode!
Nova direktorica Primorskih novic, 
ekonomistka Suzana Zornada 
Vrabec, nerada govori o svoji 
predhodnici, s katero je ob prihodu 
imela kar nekaj težav. Poudarja, da 
želi pripeljati podjetje nazaj v mirnejše 
vode, v ekonomsko samostojnost in 
neodvisnost. Tudi, če bo to za koga 
morda malce boleče. Naloga vsekakor 
ni lahka, ocenjuje.

Družbo Primorske novice je prevzela 
v izjemno slabem finančnem stanju. 
Prve letošnje mesece skorajda ni bilo 
denarja za plače novinarjem in ostalim 
delavcem, ki jih je sedaj skupaj na 
plačnem spisku 85. Poleg tega so 
tu so še stroški honorarjev številnih 
sodelujočih dopisnikov, kar v bistvu 
pomeni enkrat več zaposlenih v PN 
kot pred uvedbo dnevnika.

“V Primorske novice sem prišla iz 
urej ene in gospodarsko stabilne družbe 
Luke Koper, v kateri sem bila vodja 
službe za stike z javnostmi. Drži, da

sem prišla na prigovarjanje lastnikov 
PN, vendar ne po nekakšni direktivi, 
kot se rado omenja. Moja osnovna 
naloga je stabilizirati poslovanje 
Primorskih novic in odpraviti 
probleme na poti k temu cilju. Res 
je, da sem v začetku leta, ko ni 
bilo denarja za plače, razmišljala o 
najhujšem - stečaju družbe. Zamislite 
si direktorja, ki nima denarja za plače 
delavcem! Treba je namreč vedeti, 
da še niso pokrite izgube iz preteklih 
let, spodbudno pa je, da bruto bilanca 
januar - september 2007 že kaže 
na tekoče pozitivno poslovanje. Ni 
razloga torej, da ta časopisna hiša ne 
bi mogla splavati iz težav”.

Kako nova direktorica 
ocenjuje “projekt” 
Primorske novice 
dnevnik?
“Odločitev za prehod na dnevno 
izhajanje vsekakor sodi med 
razvojne korake takratnega vodstva. 
Temu pa morajo slediti novi. Mislim, 
da je bila nerodnost projekta v tem, 
da ob pozitivnem scenariju ni bilo 
tudi črnega scenarija, ki ga v določeni 
meri sedaj vsi skupaj doživljamo”.

V Primorskih 
novicah ni 
cenzuriranja 
prispevkov!
V medijih (Dobro jutro, Nedeljski 
dnevnik) beremo različne zgodbe 
odstavljene direktorice Barbare 
Verdnik; komentarje celo o 
domnevnem vašem vplivanju na 
uredniško politiko, o odstavitvah, 
cenzuriranju novinarskih prispevkov, 
krčenju števila zaposlenih, vplivu 
zunanjih lokalnih dejavnikov, 
zanemarjenem interesu javnosti, tudi 
o nekakšnem kosilu vplivnih mož na 
Koprskem (menda lastnikov PN), na 
katerem naj bi se dogovarjali o usodi 
Primorskih novic?

“Izjav nekdanje direktorice Barbare 
Verdnik ne bi komentirala, ker je 
jaz nisem odstavila. Ponudila sem ji 
mesto novinarke, pa ni hotela sprejeti. 
Težko bi z njo sodelovala. Vse, ki 
govorijo o mojem vplivu ali posegih 
na izvajanje uredniške politike prosim 
naj pridejo s kakšnim dokazom. 
Direktorska funkcija je vendar danes 
ločena od uredniške”.

Za poslovanje družbe 
odgovarja uprava
Ni treba posebej poudarjati, da za 
poslovanje družbe odgovarja uprava in 
da ukrepi, ko j e treba družbo finančno 
in kadrovsko stabilizirati, povečati 
produktivnost dela, zagotoviti 
dolgoročno prihodnost, niso prijetni, 
všečni. Zlasti ne za nekoga, ki je 
bil navajen delati po starem in se ne 
more prilagoditi novim razmeram. 
Novinarjem v Primorskih novicah 
nihče ne gleda pod prste kaj pišejo, 
saj so odgovorni pred javnostjo in 
zakonom”, je za Primorski utrip 
povedala direktorica Suzana Zornada 
Vrabec.

Franc Krajnc
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Prijeli goljufa s ponarejenimi bančnimi 
karticami in odkrili nasade konoplje
Vodja Sektorja kriminalistične policije 
Policijske uprave Koper Vojko 
Živec, pomočnik vodje Sektorja 
kriminalistične policije PU Koper 
Dean Jurič in pomočnik komandirja 
Policijske postaje Sežana Jože Gorenc 
so 20. septembra na Moretinih (v novih 
prostorih Postaje prometne policije 
Koper in oddelka policije s službenimi 
psi) novinarjem predstavili prijetje 
goljufa s ponarejenimi bančnimi 
karticami, pri reki Reki pa so zasegli 
tudi večje količine konoplje.

Dvigovanje gotovine na bankomatih 
s ponarejenimi bančnimi karticami je 
od maja letos na različnih bankomatih 
kar uspešno opravljal bolgarski 
državljan, ki so ga kot kaže za to delo 
usposobili v Italiji. Seveda vse dotlej 
dokler tega niso zaznali lastniki TRR, 
ki so se najprej obrnili na svojo banko 
in takoj za tem obvestili tudi policijo, 
ki je primer uspešno raziskala in ujela 
nepridiprava. „Turisti“ iz Bolgarije, 
Romunije in Madžarske so delovali 
zelo hitro (približno 100 poskusov 
dviga denarja na vseh območjih 
v Sloveniji), a ne za dolgo. Ti isti 
„specialisti“ so kot kaže delovali 
tudi v Italiji in na Hrvaškem. Del 
te skupine (ali sostorilcev) se je že 
soočilo s policijo in ji bodo morali 
razložiti kako jim je uspelo tako dobro 
ponarediti bančne kartice, kako so se 
dokopali do pin kod in podobno. 
Vojko Živec: "Imetniki bančnih
kartic naj bodo pozorni pri uporabi 
bančnih kartic na bankomatih in naj 
vsako sumljivo spremembo sporočijo 
policiji”.

Posebej je izpostavil tudi dobro 
sodelovanje Policijske uprave Koper 
z bančnimi inštitucijami, saj so tako s 
hitrimi aktivnostmi prijeli storilca.

S ponarejenimi bančnimi 
karticami opravil 47 
transakcij
Kriminalist Dejan Jurič je na 
novinarski konferenci povedal, da 
jih je 10. 9. 2007 družba Bankkart 
obvestila, da se na bankomatih na 
območju Podgrada, Kozine, Kopra, 
Izole in Portoroža pojavljajo sumljive 
transakcije, za katere se sumi, da so 
posledica zlorabe ponarejenih bančnih 
kartic.
Kriminalisti so takoj stopili v akcijo. 
Ugotovili so, da storilci prihajajo iz 
tujine na naše območje le za določeno 
obdobje, hitro opravijo svoje delo in 
območje zapustijo. Že naslednji dan, 
11. 9., so bili ponovno obveščeni, da 
so se spet začele sumljive transakcije 
in sicer na bankomatu v Izoli. Začelo 
se je kot v kriminalki. Hitro so 
angažirali tudi policijsko enoto v 
Izoli. Pri bankomatu je bilo zaznano 
vozilo z bolgarsko registrsko številko. 
Ko je malopridnež opazil policijsko 
enoto se je odpeljal proti Kopru. 
Policisti so vozilo ustavili pri izhodu 
iz Izole in ugotovili, da je bil v 
njem 33-letni državljan iz Bolgarije. 
Ustrezal je fotografiji (10. 9. ga je 
namreč posnela ga je varnostna 
kamera pri bankomatu) in vse je 
bilo več ali manj jasno. Odrejeno je 
bilo pridržanje, sledila je preiskava 
vozila, osebne prtljage in sobe, ki jo 
je imel najeto v Kopru. V vozilu so 
policisti našli kar 16 bančnih kartic, 
od katerih je bilo kar 12 ponarejenih. 
Poleg teh so našli tudi listič s pin 
kodami, ki jih je imel zapisane tudi v 
računalniku. Z dvanajstimi različnimi 
bančnimi karticami je ponarejevalcu 
uspelo opraviti skupaj 47 transakcij, 
pri čemer so bankomati zavrnili 
izplačila v 25 primerih, v 22 primerih 
pa je bil dvig gotovine na bankomatih 
uspešen. Bolgarski državljan si je s

Prevoziti rdečo luč je 
smrtno nevarno!
V semaforiziranem križišču v Luciji je v kratkem času že drugič prišlo 
do prometne nesreče, ki pa se je na srečo končala brez hujših posledic. To 
pa ni edini primer ko vozniki zapeljejo v križišče v trenutku, ko že zasveti 
rdeča luč.

tem početjem pridobil protipravno 
premoženjsko korist v višini 2.790 
evrov. V 25 zavrnjenih transakcijah 
pa bi, če bi mu bankomati izplačali, 
pridobil še dodatnih 2.840 evrov! 
Zanimivo je tudi, da je bankomat v 
25. primerih zavrnitve samo v enem 
primeru zadržal ponarejeno kartico. 
Policisti so mu zasegli tudi večjo 
količino gotovine, ki evidentno izvira 
iz izvršenih kaznivih dejanj (142 
bankovcev v apoenih po 20 evrov, ki 
jih izplačujejo bankomati).
Policisti so bolgarskega državljana 
14. 9. kazensko ovadili, privedli 
na zaslišanje na okrožno sodišče v 
Kopru, preiskovalni sodnik pa je 
zanj odredil pripor. Sedaj preverjajo, 
če je podobno dejanje storil tudi na 
Hrvaškem in v Trstu.

Konoplja sredi 
gozdne jase
Policisti PU Koper so v letošnjem 
letu odkrili že pet ali šest nasadov 
indijske konoplje, a nikoli doslej tako 
velikega. Sedaj se morajo dokopati 
do sledi oziroma osumljenca, ki je 
sredi gozdne jase lepo vzgajal in 
morda tudi pridno zalival omamne 
sadike.
Pomočnik komandirja Policijske 
postaje Sežana Jože Gorenc je na 
novinarski konferenci v Moretinih 
povedal, da je bila PP Sežana maja 
letos s strani občana obveščena, da je 
nedaleč od reke Reke na zapuščenem 
zemljišču našel nasad indijske 
konoplje. Policisti so tudi tokrat stopili 
v akcijo, začeli zbirati obvestila, 
pripravili zasedo, a očitno neuspešno. 
Osumljenec se ni pojavil, zato so kar 
sami - v treh nasadih, ki sojih odkrili - 
posekali 234 sadik indijske konoplje 
in s tem preprečili življenje v oblakih 
marsikateremu zasvojencu, ki bi bil 
pripravljen za to vrsto mamila plačati 
svoj zadnji evro.

Priročno kritizerstvo
Povsem razumljivo je, da odstavljeni direktor ali menedžer ne bo imel dobre 
besede o novem vodstvu. Nikakor pa ne more biti sprejemljivo. To kar zadnje 
čase spleta po medijih bivša odstavljena direktorica Primorskih novic 
Barbara Verdnik, ki je sedaj menda na zavodu za brezposelne osebe, pa je, 
če drugega ne, vredno komentarja. Kot nekdanji novinar za gospodarstvo, 
namestnik direktorja in direktor družbe dobro poznam razvojne poti 
Primorskih novic, ki so bile sinonim povezovanja in obveščanja Primorcev. 
Bile, ker nekateri menijo, da to danes niso več, češ, da se je časopis 
„utopil“ med množico takšnih ali drugačnih, tudi brezplačnih, ki iščejo 
svoj prostor med bralci na Primorskem, pokonci pa jih držita namenski 
kapital in prihodek od reklam. To je pač današnje stanje tiskanih medijev, 
ki jih je v Sloveniji okoli 712, odločno preveč. Tudi Primorci smo v zadnjih 
nekaj letih popolnoma zasuti z informacijami, ki se v velikokrat podvajajo. 
Očiten je tudi padec kakovosti informiranja, manj branosti in poslabšanja 
življenjskih razmer ljudi, zato tudi medijem, ki se morajo izkazovati na 
tržišču, ne bo lahka.
Barbaro Verdnik, nekoč dobro novinarko, žal pa nesrečno direktorico, ki je 
z dnevnim izhajanjem Primorskih novic nekoč ekonomsko stabilno družbo 
pripeljala na rob rentabilnosti - in bila zato odstavljena, spretno izkoriščajo 
nekateri mediji in ji sproščajo bralni prostor za njene kritične poglede na 
bivšofirmo. Ko berem naslov v tiskanemu mediju Dobro jutro „ Samocenzura 
novic - Kadrovske spremembe se nadaljujejo" (med drugim pišejo, da je 
odstopila odgovorna urednica Vesna Humar), se človek lahko samo nasmeji 
zanimivemu sestavku oziroma vprašanju Barbari Verdnik: „ Dobro jutro si 
dovoli biti bolj kritičen do župana. Primorske novice pa ne. Čemu to “? Ni 
pomembno kaj na to odgovori Barbara Vernik, ki verjetno ni poklicana 
ocenjevati današnje stanje Primorskih novic, pač pa je zanimiv predvsem 
namen sestavka: Dobro jutro daje vedeti vesoljnemu bralstvu mi smo močni, 
Primorske novice pa se bojijo Borisa Popoviča.
Težave v Primorskih novicah so se začele z dnevnim izhajanjem. To je 
neizpodbitno in odgovornost nosi uprava in nihče drug. Kolektiv na 
dnevno izhajanje časopisa ni bil povsem pripravljen. Tudi niso bili dobro 
pripravljeni in ocenjeni vsi parametri, ki sledijo takšnemu posegu. Zlasti 
tudi ni mogoče trditi ali so bili Primorci res pripravljeni sprejeti Primorske 
novice kot dnevnik in jih tudi dnevno kupovati. Svojo vlogo pri tem bi morali 
odigrati novopečeni lastniki Primorskih novic - z dokapitalizacijo firme, če 
so res vedeli, da bo ta nekaj časa poslovala z izgubo. Ravnali so tako, da so 
odstavili direktorico in spodbudili številne kadrovske zamenjave, kar je še 
dodatno vplivalo na tegobe in nerazumevanje v nekoč stabilnem kolektivu. 
Posledice dnevnega izhajanja: Zmedena uredniška politike, veliko garanje 
novinarjev, precejšnji padec naklade in premalo prihodkov od oglaševanja 
glede na hkratno dvakratno povečanje stroškov poslovanja.
Prepričan sem, da bodo Primorske novice prebolele prehodno obdobje in 
da bo lahko nova direktorica, ekonomistka Suzana Zornada Vrabec, na 
novembrski svečanosti ob 60. obletnici Primorskih novic napovedala boljše 
čase.

Franc Krajnc

17. avgusta ob 10.20 je 66-letni Vrhničan z avtomobilom pripeljal po regionalni 
cesti z Valete ter z nezmanjšano hitrostjo zapeljal v križišče, kljub prižgani 
rdeči luči na semaforju. Prav tedaj je pravilno skozi križišče zapeljala 19-letna 
Ljubljančanka, ki se trčenju s povzročiteljem ni mogla izogniti. Po trčenju 
se je avto povzročitelja po nekaj metrih drsenja prevrnil na streho. Lažje 
poškodovanemu povzročitelju je bil izdan plačilni nalog. Tamkajšnji prebivalec 
nam je povedal, da v tem križišču dnevno vsaj pet voznikov prevozi rdečo luč. 
To pa ni edino semaforizirano križišče v katerem vozniki spregledajo rdečo luč. 
Podoben primer seje zgodil na križišču na Kozini, na srečo brez posledic. 
Nesreče na slovenskih cestah so do konca septembra letos terjale že skoraj 
230 smrtnih žetev, kar je 42 več kot v preteklem letu. Vzroki: prehitra vožnja, 
neopreznost, neizkušenost, napačna stran ceste, alkohol.

FOTO: Primorski utrip.

V Piranskem zalivu trčili plovili
V Piranskem zalivu je avgusta prišlo do trčenja dveh plovil. 51-letni kapitan 
16-metrske jahte doma iz Benetk je spregledal zasidrano 4-metrsko pasaro in 
trčil vanjo. Lastnik pasare je še pred trčenjem skočil v morje in se tako izognil 
morebitnim telesnim poškodbam. Neprevidni kapitan je oškodovancu takoj 
izplačal 200 evrov škode. Kraj nesreče so si ogledali tudi uslužbenci Uprave 
RS za pomorstvo.

Fizični napad na Fornačah
Piranski policisti so kazensko ovadili 37-letnega moškega doma iz Ivančne 
Gorice, ki je na Fornačah fizično napadel 31-letnega Domžalčana in mu 
povzročil lahke telesne poškodbe.

Gobe rastejo (le) po dežju
Gobarsko 
- mikološko 
društvo 
Slovenske 
Istre, Koper j e 
včasuDnevov 
kmetij stva 
Slovenske 
Iste, 6. in 7. 
okotbra, v 
Kopru, Izoli 
in Piranu 6., 7. 
in 8. oktobra 
pripravilo 
zanimivo 
razstavo gob,
kije bila tudi poučna za obiskovalce, saj smo lahko videli tudi neužitne, 
strupene in smrtno nevarne gobe. Nabiralci gob! Če se želite prepričati, 
da so gobe, ki ste jih nabrali užitne, pokličite v času rasti gob na tel. 
št. GSM 031 450 555, da bo poznavalec gob po ogledu nabranih gob 
odločil katere ne bodo škodovale vašemu zdravju. Strokovnjaki društva 
so tudi opozarjali kako je treba ravnati v gozdu, ne teptati in trgati gob, 
kijih ne poznamo.
Da gobe rastejo res le po dežju smo se lahko prepričali letos, ko 
je vladala izjemna suša.
Na fotografiji: Rastava gob pred Srednjo gostinsko in turistično 
šolo v Izoli, kjer so pripravili tudi pokušnjo gobjih jedi.
FOTO: Primorski utrip.

Deponija razburja!
Številni mediji so že pisali o deponiji gradbenega materiala v 
Seči nedaleč od gostišča Kapitol ob cesti, ki pelje v soline (na 
fotografiji).Številke parcel so znane in jih okoljski inšpektorji 
lahko dobijo v Primorskem utripu. Za nedovoljene posege (tudi 
na zasebnem zemljišču) je namreč odgovoren storilec dejanja 
oziroma lastnik parcele.

So poti v piranski 
občini do osnovnih 
šol res varne?
Pričelo je novo šolsko leto in starši med drugim tudi 
skrbimo kako bo naš otrok prišel do šole in nazaj 
domov. Želimo si varno. Toda žal vse poti do osnovnih 
šol niso najbolj urejene, na določenih odsekih so celo 
nevarne. Nekatere »vame poti do šole« (določene z 
zakonom za vse OŠ v Sloveniji) v piranski občini ne 
premorejo niti pločnika. Dostop do OŠ ob jutranjem 
prometnem kaosu je nevaren za starše, ki spremljajo 
svoje otroke, kaj šele za otroke same. Otroci, ki so 
dovolj stari in bi se lahko odpravili sami v šolo npr. v 
Portorožu, v Stmnjanu to preprosto ne morejo, ker do 
šole ne vodi pločnik. Otrok bi moral ubrati pot po ozki 
nepregledni cesti, kjer na določenih mestih ni prostora 
niti za dva avtomobila, ki se srečata. Svet staršev OŠ 
Lucija je že večkrat z dopisi opozoril na nevarnosti, 
ki prežijo, a narejenega je bilo bore malo. V Luciji 
je bilo urejeno krožišče pri dovozu v osnovno šolo 
in tudi spremenjen prometni režim na Šolski ulici. 
Navkljub novo zgrajeni obvozni prometnici v obrtno 
cono Lucija ostaja Liminjanska cesta še vedno preveč 
prometna (neupoštevanje obvoznice za tovorna in 
dovozna vozila, avtobuse, avtovleko ipd.), prehrupna 
in seveda skrajno nevarna. In kar je skregano s 
prometno logistiko se ob 8. uri zjutraj (ko vsi starši z 
avtomobili pripeljejo otroke v šolo in na cesti mrgoli 
otrok) v bližini osnovnih šol drenjajo tovornjaki za 
odvoz smeti in za dostavo. Tako je na Šolski ulici, 
ki je sedaj enosmerna in hkrati ožja, ker je ob robu 
cestišča parkirišče, ob osmi uri zjutraj večkrat zastoj. 
Tovornjak za odvoz smeti se ustavi na sredi ceste in 
avtomobili stojijo v koloni do konca ulice! Enaka 
podoba je na Sončni poti v Portorožu, ko se zjutraj 
drenjajo avtomobili, tovornjaki za dostavo, avtobus, ki 
pripelje otroke v Center za korekcijo sluha in govora. 
Jutranji kaos je zagotovljen. Kaj lahko storimo starši? 
Pošiljamo dopise na Policijsko postajo, v Krajevne 
skupnosti, na Občino in v medije? Letos konec junija 
sta na sestanku Sveta staršev v Osnovni šoli Lucija 
bila navzoča predsednik sveta KS Lucija g. Mišič in 
tajnica, ki sta se zavzela za resnejšo in učinkovitejšo 
obravnavo te problematike pri pristojnih občinskih 
uradih. Stvari pa se premikajo po polževo. Morda je 
upanje, da je nova predstojnica Urada za družbene 
dejavnosti v Piranu prišla na to mesto neposredno 
iz šolskih klopi? Do sedaj še nič. Zavedamo se, da 
nesreča ne počiva.

AKV
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Likovno društvo Solinar 
razstavlja v Piranu

Olikan pes, olikan lastnik
September je vedno bil in bo znanilec začetka šole. Poletje je mimo, jutra in 
večeri so hladnejši, ni več poletne razpuščenosti in treba je začeti delati ter nazaj 
vzpostaviti red. Tak občutek je kar nekako v zraku.

Kar šest članov Likovnega društva Solinarje za svoja likovna dela prejelo Certifikat 
2007, ki lahko pripelje tudi do najvišjega priznanja - Zlate palete.

Razstavo del članov društva s 
skupnim imenom Impresije 2007 so 
5. oktobra odprli v Galeriji Gasspar v 
Piranu. Ogledati si jo bo mogoče do 
23. oktobra in sicer od ponedeljka do 
petka od 10.00 do 17.00 ure, v soboto 
od 10.00 do 13.00 in od 17.00 do 
18.00 ure. Nedelja zaprto.

Udeležence razstave je pozdravila 
predstojnica Urada za družbene 
dejavnosti Občine Piran Lada Tancer 
in bila skupaj z ostalimi obiskovalci 
vesela, da so likovni umetniki, člani 
društva, postavili na ogled toliko 
zanimivih slik, Atilio Radojkovič 
pa je razstavil kip matere z otrokom. 
Obljubilajimjebolj udobne prostore. 
Predsednica društva Jasna Bušič iz 
Lucije je povedala, da ima društvo 20 
članov, vodi jih mentor Milan Todič, 
akademski slikar. V Studio galeriji

Skupinska fotografija članov Likovnega društva 
Solinar Piran na razstavi v Galeriji Gasspar Piran.
FOTO: FK-Primorski utrip.

Gasspar so razstavili 50 različnih del. 
Izdali so tudi katalog.
Združenje likovnih umetnikov 
Slovenije, ki združuje 30 društev z 
2000 člani, štirikrat letno organizira 
zanimive likovne kolonije. Na 
takih delavnicah podeljujejo tudi 
certifikate, najvišje priznanje za 
vrhunsko ocenjeno likovno delo pa je 
Zlata paleta.
Prireditev je povezovala Zora 
Mužinič. Kratek glasbeni program sta 
izvajala pevka Tina Sykes in pianist 
Denis Beganovič.
Razstavo in izdajo kataloga so 
omogočili: Občina Piran, ZKD Karol 
Pahor Piran, Studio galerija Gasspar 
Piran.

Udeleženci razstave 
Impresije 2007:
Tatjana Grubešič, Jasna Bušič, Bruno 
Bonin, Lidija Simčič, Tina Grad, Mario 
Benčič, Ludvika Cerkvenik, Neli Sluga, 
Marija Pereza, Teja Bučinel, Daša 
Košuta, Nadja Rojc-Bangijev, Magda 
Koželj, Erika Kljajič, Dušan Kmetec, 
Gianni Collori, Marija Beganovič, 
Leonida Pavič, Atilio Radojkovič. 
Mentor: Milan Todič.

Certifikat 
2007 so 
prejeli 
avtorji:
Jasna Busič, Bruno 
Bonin (dva), Atilio 
Radojkovič (za kip 
Stara oljka) Ludvika 
Cerkvenik in Neli 
Sluga.

Kongres o zdravstveni negi
O problemih staranja prebivalstva, študija po Bolonjskih smernicah in statusu medicinskih sester.

V Portorožu je bil tradicionalni 
Mednarodni kongres zdravstvene 
nege Alpe Adria 2007 v organizaciji 
UP, Visoke šole za zdravstvo Izola, 
PCO& Event Managament Izola 
ter UL, Visoke zdravstvene šole 
Ljubljana. 125 udeležencev od tega 
22 tujih (Hrvati, Avstrijci in Italijani), 
je na kongresu obravnavalo dve temi: 
Zdravo staranje in Izobraževanje v 
zdravstveni negi. Poleg dekanje UP 
VŠZI doc. dr. Nadje Plazar, ki je 
uradno odprla kongres, sta se otvoritve 
še udeležila rektorica Univerze na 
Primorskem, dr. Lucija Čok in župan 
Občine Piran Tomaž Gantar.

Podatek, da danes na svetu živi že 
okoli 600 milijonov starejših več 
kot 60 let in bo leta 2050 živelo 
prav toliko starih že 2 milijardi ljudi 
potrjuje dejstvo, da se človeštvo, 
zlasti v Evropi in Ameriki stara, kar 
narekuje tudi potrebne spremembe 
na področju zdravstvene nege. Največ 
starejših ljudi bo tako zagotovo v 
razvijajočih se državah. Države v 
razvoju se bodo prej postarale kot bodo 
postale bogate, razvite države pa so 
bile že prej bogate kot seje postaralo 
njihovo prebivalstvo. Zaradi tega bo 
nastali problem težko reševati, zlasti v 
državah v razvoju. Tukaj je eden izmed 
izzivov zdravstvene nege, da ponudi 
neko rešitev za starost. Ponudba je pa

taka, da čim bolj zmanjšamo vpliva 
staranje v poznih letih. To pa ni več 
naloga medicine ampak zdravstvene 
nege, njene preventive. Raziskava in 
praksa v skandinavskih državah in na 
Japonskem je pokazala, daje v starih 
letih možno odvzeti vse nadloge 
starosti. Za starejše ljudi je potrebno 
poskrbeti na dostojen in dober 
način. Druga tema kongresa je bila 
izobraževanje v zdravstveni negi. V 
Evropski skupnosti je šest poklicev, 
ki so reguliranih z direktivami EU 
in sicer: poklic medicinske sestre, 
zdravnik, farmacevt, stomatolog, 
arhitekt in veterinar. V Sloveniji 
in državah, ki se združujejo v 
prostoru Alpe Adria, se držijo teh 
direktiv, poraja pa se vprašanje, če 
bo to izobraževanje po Bolonjskih 
smernicah, ki naj bi se prilagodilo 
do leta 2010. Tako so se odločili v 
Sloveniji.
V Sloveniji bomo imeli 3-letni študij po 
Bolonjskih procesih, ki bo upošteval 
direktive EU. Na mariborski Fakulteti 
za zdravstvene vede se te dni že 
odpira magistrski študij zdravstvene 
nege, naslednje akademsko leto pa naj 
bi se odprl v Izoli. Po nekaj letih pa že 
doktorat iz zdravstvene nege. Stvari 
torej dozorevajo in zdravstvena nega 
postaja samostojna veda kot je že vrsto 
let v ZDA in Veliki Britaniji. Najbolj 
se pozna pri poklicu medicinske sestre,

ki ji tista prva - dodiplomska stopnja 
- daje pravico do izvajanja poklica. To 
pomeni, da ima licenco za izvajane 
zdravstvene nege, kar velja tudi za 
medicinske sestre, ki svoj poklic 
opravljajo že vrsto let. Morale bodo 
oziroma so že podale vlogo za licenco, 
da pridobijo dovoljenje za opravljane 
svojega poklica in tako bodo hkrati 
tudi registrirane pri državi. Leta 2006 
je bilo v Sloveniji zaposlenih 1.357 
diplomiranih medicinskih sester, 2.226 
višjih medicinskih sester in 11.512 
zdravstvenih tehnikov. Pomanjkanje 
medicinskih sester je veliko. 
Najverjetneje zaradi izmenskega dela, 
dežurstev, slabih plač za težo dela, 
ki ga opravljajo in poklica samega. 
Skratka na kongresu so spoznali, da so 
razlike v izobraževanju med državami 
Alpe Adria velike predvsem zaradi 
zakonske regulative.

AKV

Klic na pomoč
Zazvoni telefon.
..Prosim?" se oglasim.
Na drugi strani je gospa, ki mi razlaga, da je njihov kuža tak in tak in da je z 
njim nemogoče živeti. Mojo številko so dobili od svojega veterinarja. Težavo bi 
res radi odpravili, saj ga imajo radi, vendar ne vedo več, kaj bi storili, saj so že 
vse poskusili. Zanimajo, ali se da kaj narediti? (Po možnosti takoj.)
Tako izgleda tipičen klic v moji praksi. Ljudje se obrnejo name, ponavadi ko 
je kuža star približno leto in pol, ko se jim zazdi, da bi zdaj kuža (včasih že 40 
kilogramski orjak) že odrasel in je čas da se zresni.
Seveda bi najraje imela čarobno palčko in v istem trenutku popravila vse 
težave. Kajti če se ne bodo rešile, bo prav kuža tisti, ki bo potegnil „ta kratko". 
Po hitrem postopku bo odšel na humano usmrtitev ali v azil. Lotim se Dela in 
besedo res lahko napišem z veliko začetnico, kajti to so stvari, ki ne gredo iz 
danes na jutri in vendar moram biti v stalni bitki s časom. Nekaterih težav se 
ne da rešiti. Takrat se z lastniki pogovorim, zakaj je do tega prišlo. Morajo se 
prilagoditi ter uvesti preventivne ukrepe, da težavo vsaj omilijo. Držati se jih 
morajo do konca življenja. Marskido obupa.

Najraje vidim, da me pokličejo lastniki nekajmesečnih kužkov rekoč:" Kličem 
vas, ker imamo mladiča in želimo narediti stvari prav od začetka!"
Kajti takrat je delo najlažje, lastnik se nauči, kako se mora obnašati do psa. 
Večinoma gre za majhne detajle, na katere nismo bili pozorni, v pasjem svetu 
pa veliko pomenijo.

Vzgoja, vzgoja in še enkrat vzgoja
Tisti, ki sledite mojim prispevkom boste rekli, da se ponavljam in daje o tem 
že bilo govora. Vzgoja psa je ena osnovnih komponent nege psa. Nič manj ni 
pomembna od hrane, vode, sprehodov. Njena prednost pa je ta, da se dogaja 
ves čas in jo v bistvu ne da bi vedeli, izvajate hkrati z vsemi aktivnostmi 24 ur 
na dan, z vsemi dobrimi in slabimi stranmi. Vzgoja obsega primemo obnašanje 
psa v družinskem krogu, v stanovanju, na vrtu, do tujih ljudi in psov. Šolanje 
pa je del vzgoje oziroma nadgradnja. Je tisto, po kar pridete v pasjo šolo, delate 
po poveljih in na koncu opravite izpit. Brez temeljev vzgoje tudi pri šolanju 
ne boste nič ali pa boste zelo malo dosegli. Nemalokrat se zgodi, da v takih 
primerih pes izvaja vaje na poligonu šole, doma pa je povsem neposlušen. Ali 
pa da uboga inštruktorja, vas pa ne. Seveda nas večina ne potrebuje policijsko 
izšolanega psa, ti imajo posebne naloge in njihova vzgoja in šolanje sta zelo 
specifični. Večina psov ima edino nalogo da so olikani in dobri družabniki in to 
je tisto, kar je potrebno doseči.

Bonton tudi za nas - najprej pometimo pred svojim pragom!
Kuža je težko olikan, če nismo olikani tudi lastniki, saj smo mi njegov zgled. 
Včasih se zdi, da morajo nekateri lastniki še bolj nujno v šolo kot njihovi 
kužki. Kolikokrat ste slišali kakšnega človeka, da se je jezil na lastnike psov, 
na njihovo nepobiranje iztrebkov svojih štirinožcev, da ne govorim o medijih, 
ki so polni zgodb o napadu psa na otroka. Včasih se zdi, da samo čakajo, kdaj 
se bodo lahko naperili proti nam, pasjeljubcem. Vendar smo si za tak odnos v 
veliki meri sami krivi, saj kar nekaj lastnikov psov ne spoštuje osnovnih pravil 
sobivanja svojih ljubljencev v urbanem okolju z ljudmi, ki jim niso naklonjeni.

Naloge olikanega lastnika psa so:
1. DA IMA PSA POD NADZOROM.
Če je pes spuščen, mora obvladati odpoklic in hojo ob nogi lastnika. Ko se 
približujejo ljudje ali drugi psi, ga pokličemo in velimo „poleg“, ali pa ga 
pripnemo. Če nas ne uboga, ga ne spuščamo s povodca, razen tam, kjer ne bo 
nikogar motil ali spravljal sebe in druge v nevarnost. Povodec služi v prvi vrsti 
za varnost psa in okolice.
Imeti psa „pod nadzorom" pomeni tudi v tistem času, ko niste z njim na 
sprehodu. Če imate vrt ali dvorišče, ga lahko pustite zunaj le, če imate ograjo. 
Sicer se kaj hitro zgodi, da pes razširi svoje ozemlje še na ulico ali cesto ob hiši 
in vznemirja mimoidoče s svojim laježem ali celo z napadalnostjo. Verjemite, 
da so tudi majhni, na videz nedolžni kužki sposobni ugrizniti, sploh če jih je 
več skupaj in si eden drugemu dajejo pogum. Za tako brezbrižnost lastnikov 
ni opravičila.
Prav tako je nedopustno, da psa namesto skupnega sprehoda spustite ven kar 
samega. To se ne sme dogajati iz dveh razlogov. Pes se stalno uči in lahko 
se bo naučil stvari, ki so nezaželene - od brskanja po smeteh, do pretepov in 
napadalnosti. Drugi razlog je, da s tem motite ljudi, ki njegove družbe ne želijo - 
ljudi in tudi pse, morda lastnike goneče se psičke, ki se nikakor ne more znebiti 
nadležnih snubcev okoli hiše.
2. DA POČISTI ZA SVOJIM PSOM.
Vsi si delimo isti urbani prostor, tudi tisti, ki psov ne marajo. Ne spodbujajmo 
še naprej nestrpnosti in ne prilivajmo olja na ogenj ideji, daje treba pse v mestih 
prepovedati. Pobirajmo iztrebke svojih psov in vrečko odvrzimo v najbližji 
smetnjak. Upam, da bo občina kmalu poskrbela za še več smetnjakov, recimo 
na plaži v Portorožu in Luciji, ter ob sprehajalni poti od Sečoveljskih solin do 
Sečovelj.
3. DA PES NE MOTI OKOLICE.
Lajanja, kopanja lukenj po mestnih parkih in uhajanja po okolici ne moremo 
opravičiti z izjavo:“Saj je samo pes, to je zanj naravno!"
Ni naravno, pes, ki živi v mestu, se mora podrediti mestnim pravilom. Sploh pri 
uhajanju, o čemer sem že govorila, obstaja nevarnost, da povzroči škodo sebi 
in drugim.

Zavedajmo se, da bomo le z upoštevanjem bontona lahko utišali ljudi, ki so 
jim naši štirinožci v napoto. Le tako, da jim ne bomo dali več argumentov za 
prepir.
Poslanstvo mojega poklica je pes, njegovo harmonično življenje v družini in 
okolju in to je cilj, ki ga imam čisto pri vsakem, ne glede na čas, ki ga s stranko 
porabimo za delo - če so le 
pripravljeni delati po navodilih.
Delati moramo namreč skupaj.
Pravzaprav jaz le usmerjam, 
dela lastnik psa. In tako se 
prava življenjska šola za vseh 
6 nog pravzaprav začne!

Maja Turk, dr. vet. med.

vesele ac^e
Maja Turk s.p.

Svetovanje na področju vzgoje 
in vedenjskih motenj psov

Maja Turk. dr. vet. med.
Master iz psihologije, diagnostike in terapije vedenjskih moteni psov

l.iminjanska 87.6320 Portorož. Slovenija 
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Zvišali smo obrestne mere!
Od 4,04 % dalje.

NLB Depozit

Izkoristite v oktobru, mesecu varčevanja, izjemno ugodne obrestne mere NLB Depozitov.

Obrestna mera za depozite nad 91 dni od 4,04 % dalje!

Vabimo vas, da se za več informacij oglasite v NLB poslovalnici Lucija, Obala 112 ali nas pokličete na tel: (05) 617 51 00!
Posebna ponudba velja do 31. oktobra 2007 za NLB Depozite sklenjene v domači valuti.

NLB® Skupina
m ib

Mednarodni kiparski 
simpozij Forma viva 2007

Letos je bil posvečen občinskemu nagrajencu, kiparju, mojstru oblikovanja kamnitih 
skolptur Janezu Lenassiju. Na slavnostnem zaključku kiparskega simpozija 14. oktobra 
2007 so se predstavili kiparji: Makoto Fujiwara (Japonska), Karel-Heinz Deutsch 
(Nemčija), Jožef Jankovič (Slovaška). Janez Lenassi zaradi bolezni se ni mogel udeležiti 
zaključka simpozija. Na fotografiji so tudi asistenti:Shiiko Ivvaki, Roman Gažiki, Vilijem 
Gažik, Vili Gal, Aleš Lenassi.

ZAHVALA
Tiho in prezgodaj nas je zapustila 
naša draga žena, mama in nona.

Katica Knez
18. 6. 1936 -28. 9. 2007

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo za vso pomoč Združenju 
borcev za vrednote NOB občine Piran, sorodnikom, prijateljem, 
znancem in sosedom, ki ste nam izrazili pisna ali ustna sožalja, 
darovali cvetje in sveče. Hvala tovarišici Rozi Kandus za poslovilne 
besede.
Hvala številnim, ki ste jo pospremili na zadnji poti.

Žalujoči: mož Rihard, sinova Olivio in Mladen, nevesti Boženka 
in Mirjana ter vnuki Judita, Bojan, Oženi in Matija.

Strunjan, 28. 9. 2007.

Uspešna dražba podarjenih likovnih del

V Piranu so za izolsko bolnišnico zbrali 11.120 evrov

V okviru letošnjega občinskega praznika 
Občine Piran se je zvrstilo nekaj več kot 
40 prireditev in kar nekaj je bilo odmevnih, 
med njimi tudi dobrodelna prireditev z 
naslovom „Dobro je delati dobro /E bello 
fare del bene/“ z javno dražbo podarjenih 
34 likovnih del -umetniških slik, keramike 
in kipa Solinarska hiša znanih primorskih 
avtorjev. Dražba je bila je bila 12. oktobra 
2007 zvečer v Gledališču Tartini v Piranu. 
Pred licitacijo je bila predpremiera 
dokumentarnega filma o slikarju Ivanu 
Stojanu Rutarju, ki je podaril kar pet slik. 
Štiri so bile prodane za skupni znesek 
1.085 evrov, ena (Most na Soči - akril) 
pa je bila umaknjena s prodaje in jo je 
podaril bolnišnici. Avtorica ideje je bila 
Jasna Tepina (RTV), ki je tudi zadnji hip 
narisala sliko, ki so jo prodali na dražbi 
za 175 evrov. Najvišjo ceno 1600 evrov 
na dražbi je dosegla slika brez naslova 
avtorja Andraža Šalamuna (akril/juta), 
slika Poletni pejsaž 2001/akvarel Zvesta

Apoilonia je dosegla ceno 850 evrov, 
tretjo najvišjo ceno po vrsti 800 evrov pa 
je doseglo delo Atila Radojkoviča - kip 
iz peščenjaka Solinarska hiša na morju 
2006. Kip je kupila Laura Slama. Visoko 
ceno na licitaciji so dosegla tudi dela 
Cveta Marsiča (685 evrov), Fulvie Zudič 
(550), Mire Ličen Krmpotič (500) Matjaža 
Borovničarja (400), Vladimira Prelca 
(400), Tilena Žbone (400). Pri nakupu (za 
lastne potrebe) so se izkazali tudi župan in 
družina Maher. Milica Maslo je kupila za 
1200 evrov slik.
Goste je uvodoma pozdravila predstojnica 
Urada za družbene dejavnosti Občine Piran 
Lada Tancer. Umetnikom darovalcem 
del se zahvalil župan Tomaž Gantar, ki 
je tudi sam kupil eno sliko. Na prireditvi

sta bili prisotni tudi obe direktorici 
Splošne Bolnišnice Izola (strokovna in 
direktorica ustanove) , ki sta se zahvalili 
organizatorjem in povedali, da bodo k 
pridobljenemu znesku 11.220 evrov v 
bolnišnici primaknili še nekaj denarja in 
kupili monitor za spremljanje življenjskih 
funkcij v Intenzivni enoti. Licitacijo je 
naravnost odlično, strokovno in dovolj 
spretno, pripeljal do uspešnega konca 
direktor Obalnih galerij Piran Toni Biloslav. 
V dobrih dveh urah so bila prodana vsa 
dela!
Obalne galerije Piran so poslale okoli 
1000 vabil. Na dražbo je prišlo okoli 90 
potencialnih kupcev, žal je bilo med njimi 
bolj malo premožnih obalnih managerjev (s 
tremi svetlimi izjemami), ki bi lahko na tak 
način največ pomagali bolnišnici.
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Samostojni PV sistemi in vetrni generatorji 
kot glavni ali dodatni vir energije za:

Sončne elektrarne - od ideje do izvedbe

električne pastirje, namakalne sisteme, 
navigacijske sisteme, alarmne sisteme, 
za vikende in hiše, marine in plovila, 
komunikacijske sisteme, razsvetljavo, i 
elektrifikacijo odročnih objektov, J
prometno signalizacijo,... š

m

- projektiranje in načrtovanje
- dobava in montaža
- vzdrževanje in monitoring

Svetovalni center: 01/586 37 94,030 333 414,030 333 403, solar@actinia.si

Svetovalno prodajna točka:

actinia šolar
nautica.sr Obala 125 (nasproti TPC), Lucija 

Tel.: 040 55 66 92
ACTINIA d.o.o. je pooblaščeni distributer ICP Solar Technologies in partner IBC Solar 
Zadobrovška 67C, 1260 Ljubljana-Poije / tel.: 01 586 37 80 / wwvv.actinia-solar.si / solar@actinia.si
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